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            Protokół nr 36 

z XXXVI sesji Rady Gminy Miasteczko Kraje ńskie 

w dniu 24 marca 2010r. 

XXXVI sesja Rady Gminy Miasteczko Krajeńskie  rozpoczęła się o godz.11.00 w 

Świetlicy wiejskiej w Brzostowie. Przewodnicząca Rady  D. Pawlak otworzyła 

posiedzenie i powitała wszystkich zebranych. W sesji wzięło udział 10 radnych, (radni 

Drzymała, Huszek, Mrotek, Świadek , Ryczek - nieobecni). Przewodnicząca stwierdziła, 

że wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 15 osób stanowi  to quorum 

pozwalające na podejmowanie prawomocnych decyzji - listy obecności radnych oraz 

gości w załączeniu. Wśród gości znalazł się przedstawiciel Starostwa w Pile B. Mikita. 

Obecni byli także członkowie lokalnej społeczności. 

Porządek obrad : 

 

1. Sprawy regulaminowe: 
- otwarcie sesji, 
- stwierdzenie quorum, 
- informacja nt. porządku obrad. 

2. Przyjęcie protokołu z obrad XXXV sesji Rady Gminy Miasteczko Krajeńskie z dnia  
10 lutego 2010 r.  

3. Interpelacje i zapytania radnych. 
4. Analiza stanu bezpieczeństwa i porządku publicznego na terenie Gminy 

Miasteczko Krajeńskie w 2009 roku. 
5. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o działaniach podejmowanych w 

okresie międzysesyjnym. 
6. Informacja Wójta Gminy o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 
7. Informacja Wójta Gminy o postępie prac związanych z kanalizacją i oczyszczalnią 

ścieków w Gminie Miasteczko Krajeńskie. 
8. Informacja w sprawie wyników kontroli Wojewódzkiego Inspektora Ochrony 

Środowiska. 
9. Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych 

stopniach awansu zawodowego w szkołach i placówkach prowadzonych przez 
Gminę Miasteczko Krajeńskie. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na Dyrektora Zespołu Szkół w 
Miasteczku Krajeńskim. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie określenia górnych stawek opłat ponoszonych przez 
właścicieli nieruchomości za usługi odbierania odpadów komunalnych oraz 
opróżniania zbiorników bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych. 
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12.  Podjecie uchwały w sprawie wymagań, jakie powinien spełniać przedsiębiorca 
ubiegający się o uzyskanie zezwolenia na świadczenie usług w zakresie 
odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości lub opróżniania 
zbiorników bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych na terenie Gminy 
Miasteczko Krajeńskie. 

13.  Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wyodrębnienie funduszu 
sołeckiego w 2011. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany statutów sołectw Gminy Miasteczko 
Krajeńskie. 

15. Podjecie uchwały w sprawie udzielania bonifikat od ceny sprzedaży lokali 
mieszkalnych stanowiących własność Gminy Miasteczko Krajeńskie 
sprzedawanych na rzecz ich najemców. 

16. Podjecie uchwały w sprawie określenia szczegółowych zasad  i trybu umarzania, 
odraczania lub rozkładania na raty należności pieniężnych mających charakter 
cywilnoprawny, przypadających Gminie Miasteczko Krajeńskie oraz jej 
jednostkom organizacyjnym.  

17. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie na 2010 rok. 
18. Odpowiedzi na interpelacje zgłoszone przez radnych i sołtysów. 
19. Sprawy różne, wolne wnioski. 
20. Ustalenie terminu następnej sesji Rady Gminy. 
21. Zakończenie 

 

W sprawie porządku obrad głos zabrali: 

- Wójt Gminy - ujęcie dodatkowego punktu w porządku obrad uchwały w sprawie 
udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Pilskiemu w 2010 roku oraz uchwały w sprawie 
wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy najmu na okres 3 lat z dotychczasowym 
najemcą, 

- radny Rozental  – cyt.  „ Proszę Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado. Proszę o 
wniesienie do porządku obrad  dodatkowego punktu o następującej treści mianowicie 
obniżenie rocznej stawki podatku od nieruchomości od budynku lub ich części związanej 
z prowadzeniem działalności gospodarczej.  
 
Przewodnicz ąca Rady Gminy- Jeszcze raz - o co Pan konkretnie wnosi? 
 
Rozental- Wnoszę o wniesienie do porządku obrad kolejnego punktu o następującej 
treści. Obniżenie rocznej stawki podatku od nieruchomości od budynków lub ich części 
związanej z działalności gospodarczej. Jeżeli jest to możliwe proszę aby tan punkt jako 
punkt czwarty żeby przybyli przedsiębiorcy nie musieli siedzieć do końca sesji taki jest to 
wniosek, jeżeli jest to możliwe to bardzo bym prosił.   
 
Przewodnicz ąca Rady Gminy- wnosi Pan o obniżenie podatku a co konkretnie aby 
teraz się odbyło? 
 
Radny Rozental – ja wnoszę o punkt, jeśli pani uważa że chodzi o obniżenie to o 
ustalenie nowej rocznej stawki podatku od nieruchomości. 
 
Przewodnicz ąca Rady Gminy- ale w oparciu o co my mamy ustalić tę nową roczną 
stawkę? 
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Radny Rozental- o te materiały które do Pani dotarły i jeśli ja proszę o przedstawienie 
ewentualności dlaczego ten punkt nie może wejść a jeżeli nie może wejść  to proszę to 
przedstawić oficjalnie, żeby tu przybyli przedsiębiorcy to widzieli i żeby radnych 
przegłosowali, czy ten punkt ma wejść czy nie ma wejść. 
Przewodnicz ąca Rady Gminy- wszystko rozumiem jak ta zmiana podatku wynikła. Ja 
też wnoszę o zmiany porządku wynikające z tego, że na dzisiejszej sesji nieobecna jest 
pani Świadek Maria a ona przedstawia nam protokół zawsze z poprzedniej sesji, w 
związku z tym wnoszę o zdjęcie z porządku obrad punkt drugi przyjęcie protokołu z 
obrad XXXV sesji Rady Gminy ,  a w to miejsce wnoszę punkt dotyczący powołania 
sekretarza, bo tą lukę ktoś musi wypełnić. Czyli są trzy sprawy traktuję, że Pana Wójta 
jest jakby jedna, bo są uchwały które dotarły do Rady, ale już w momencie, gdy już 
porządek był zatwierdzony i wysłany do radnych. Poddaje pod głosowanie dla państwa 
radnych pierwszy, tak jak idziemy ,kto jest za zdjęciem drugiego punktu i przyjęcie 
protokołu  i przełożenia na następną sesję a  w to miejsce wszedł punkt powołanie 
sekretarza. Głosowanie: Czyli na dziesięciu obecnych wszyscy „za”. W dalszej kolejności 
to był wniosek Pana radnego Rozentala, żeby wnieść punkt …. 
Radny Rozental -  ……po interpelacjach  i zapytanie radnych. 

Przewodnicz ąca Rady Gminy -  po interpelacjach i zapytanie radnych i ja chciałam tu 
państwu przedstawić,  że na ten temat będzie. Tylko rzecz jest tego rodzaju czy ten 
punkt ma być w tym miejscu, zapytam Pana, bo pan jest wnioskodawcą-  leży decyzja. 
W punkcie piątym gdzie jest informacja przewodniczącego… ja ten punkt mam zamiar… 
z tym problemem naświetlić  od strony prawnej, itd. Ale jeśli jest taka wola, aby on się 
odbył… 

Radny Rozental – dobrze, może być po tym punkcie. Po przedstawieniu Pani, między 
piątym a szóstym.   

Przewodnicz ąca Rady Gminy- czyli między piątym a szóstym. Czyli Pana wniosek 
byłby punktem szóstym tak. A teraz Panie Wójcie żeby zbyt dużo nie mieszać bo jest 
tych uchwał proponowałabym aby te dwie uchwały wprowadzić przed podjęciem uchwały 
w sprawie zmian w  budżecie. Bo one nie kolidują z niczym że muszą być  
wprowadzone. Tak? czyli teraz spróbujemy, zanim poddam pod głosowanie ustalić. A 
więc punkt pierwszy pozostaje bez zmian, drugi jest punktem dotyczącym wyboru 
sekretarza, interpelacje i zapytania zostają, analiza punkt czwarty zostaje, potem jest 
informacja przewodniczącego rady, punkt szósty będzie jeszcze raz proszę żeby radny...   

Radny Rozental - obniżenie rocznej stawki podatku od nieruchomości, od budynków lub 
ich części związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej, to by był punkt szósty. 

Przewodnicz ąca Rady Gminy-  to by był punkt szósty. 

Radny Rozental - to by był punkt szósty.” (…) 
 

Głosowanie za zmianą w porządku obrad: 10 głosów „za” na 10 obecnych 
radnych. 

Porządek obrad po zmianach wyglądał następująco: 

1. Sprawy regulaminowe: 
- otwarcie sesji, 
- stwierdzenie quorum, 
- informacja nt. porządku obrad. 

2. Wybór sekretarza obrad.  
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3. Interpelacje i zapytania radnych. 
4. Analiza stanu bezpieczeństwa i porządku publicznego na terenie Gminy 

Miasteczko Krajeńskie w 2009 roku. 
5. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o działaniach podejmowanych w 

okresie międzysesyjnym. 
6. Wniosek radnego Rozentala w sprawie obniżenia stawek podatku od 

nieruchomości   
od budynków lub ich części przeznaczonych do prowadzenia działalności    
gospodarczej. 

7. Informacja Wójta Gminy o działaniach podejmowanych w okresie 
międzysesyjnym. 

8. Informacja Wójta Gminy o postępie prac związanych z kanalizacją i oczyszczalnią 
ścieków w Gminie Miasteczko Krajeńskie. 

9. Informacja w sprawie wyników kontroli Wojewódzkiego Inspektora Ochrony 
Środowiska. 

10. Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych 
stopniach awansu zawodowego w szkołach i placówkach prowadzonych przez 
Gminę Miasteczko Krajeńskie. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na Dyrektora Zespołu Szkół w 
Miasteczku Krajeńskim. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie określenia górnych stawek opłat ponoszonych przez 
właścicieli nieruchomości za usługi odbierania odpadów komunalnych oraz 
opróżniania zbiorników bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych. 

13.  Podjecie uchwały w sprawie wymagań, jakie powinien spełniać przedsiębiorca 
ubiegający się o uzyskanie zezwolenia na świadczenie usług w zakresie 
odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości lub opróżniania 
zbiorników bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych na terenie Gminy 
Miasteczko Krajeńskie. 

14.  Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wyodrębnienie funduszu 
sołeckiego w 2011. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany statutów sołectw Gminy Miasteczko 
Krajeńskie. 

16. Podjecie uchwały w sprawie udzielania bonifikat od ceny sprzedaży lokali 
mieszkalnych stanowiących własność Gminy Miasteczko Krajeńskie 
sprzedawanych na rzecz ich najemców. 

17. Podjecie uchwały w sprawie określenia szczegółowych zasad  i trybu umarzania, 
odraczania lub rozkładania na raty należności pieniężnych mających charakter 
cywilnoprawny, przypadających Gminie Miasteczko Krajeńskie oraz jej 
jednostkom organizacyjnym.  

18. Podjęcie uchwały w sprawie pomocy finansowej Powiatowi Pilskiemu na 2010 
rok. 

      19. Podjecie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na  zawarcie kolejnej umowy 
 najmu na okres trzech lat z dotychczasowym najemcą, do 3 lat.  

20.Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie na 2010 rok. 
21.Odpowiedzi na interpelacje zgłoszone przez radnych i sołtysów. 
22.Sprawy różne, wolne wnioski. 
23.Ustalenie terminu następnej sesji Rady Gminy. 
24.Zakończenie 
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Ad.2.  

Przewodnicz ąca Rady  zaproponowała, aby sekretarzem sesji była radna Grembowska. 
Radna Grembowska wyraziła na to zgodę. 

Głosowanie : 10 głosów „za” na 10 obecnych radnych 

Ad.3. 

Radny Krawiec  zgłosił pisemny wniosek trzech radnych , na ręce Przewodniczącej 
Rady, o przyznanie tytułu „Honorowy Obywatel Gminy Miasteczko Krajeńskie” dla Pana 
Ludwika Nowaka oraz Antoniego Jandy.. 

Przewodnicz ąca Rady  przyjęła ten wniosek przekazując go jednocześnie  Wójtowi 
Gminy do realizacji. Zaproponowała, że skoro gościmy przedstawiciela Zarządu Powiatu 
Pilskiego Pana B. Mikitę, aby w tym punkcie kierować do niego pytania.  

Radny Banasik zapytał o termin rozpoczęcia prac przy ścieżce pieszo-rowerowej z 
Miasteczka do Brzostowa. 

B.Mikita odpowiedział, ze zaraz po świętach te prace ruszą i nie ma żadnego zagrożenia 
tej inwestycji ponieważ wszystkie sprawy są już dopięte.  W imieniu Starosto oraz całego 
Zarządu Powiatu złożył wszystkim obecnym świąteczne życzenia, podziękował za 
zaproszenie i się pożegnał. 

Ad.4. 

Kierownik Posterunku Policji Jacek Gawi ński  przedstawił analizę stanu 
bezpieczeństwa Gminy Miasteczko Krajeńskie za 2009 rok. 

Ad 5. 

Przewodnicz ąca Rady D.Pawlak- na wstępie odczytała życzenia świąteczne przesłane 
od Starosty Pilskiego oraz od Przewodniczącego Rady Powiatu dla radnych i sołtysów 
oraz zaproszenie na debatę do starostwa na temat wykorzystania biomasy w powiecie 
pilskim. Następnie poinformowała o: uczestniczeniu w posiedzeniach wszystkich komisji 
Rady, szkoleniu RIO w Pile na temat zmian w ustawie o finansach publicznych, o 
szkoleniu WOKiSS , które odbyło się w sali naszego Domu Kultury w Miasteczku na 
temat udzielania absolutorium Wójtowi Gminy i  zebraniu wiejskim w Miasteczku 
Krajeńskim (…) „ Kolejna sprawa, w okresie między sesyjnym do Rady Gminy wpłynęło 
11 próśb osób związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej na terenie naszej 
gminy, 11 oddzielnych pism tej samej treści za chwileczkę przeczytam to pismo. Myślę 
że tylko raz przeczytam gdyż wszystkie są takie same tylko sekundę tutaj zmiana 
porządku narobiłam sobie tutaj bałaganu. Żeby się nie pogubić, już mam. Może 
przeczytam najpierw podmioty które, a prawidłowo przedsiębiorcy którzy złożyli to pismo 
są to Pan Gapiński Marek,  Pani Miedzińska Elżbieta, Pan Jagodziński Przemysław, Pan 
Jan Szuty, Pan Krzemiński Janusz, Pan  Duda Paweł, Pani Nowicka Mirosława, spółka 
chyba SKAMAR, Pan Dziuba Zenon, spółka APANA podpisał Pan Ochyra Andrzej  i 
Mueller Augustyn. Przedstawiam pismo które zostało skierowane, te pisma wpływały do 
biura Rady w terminie tygodnia, to nie tak, że jednego dnia wpłynęły. … Rada Gminy 
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Miasteczko Krajeńskie, a więc pismo skierowane do Rady, tylko na moje ręce. W 
związku  ze znaczną podwyżką rocznej stawki podatku od nieruchomości związanej z 
prowadzeniem działalności gospodarczej i tu są te dwie stawki podatku - od budynku o 
której mówił Pan Rozental i od gruntu tą działalność. Zwracam się z prośbą o obniżenie 
tej stawki,  stwierdzam że przy ustaleniu stawek podatku należało by myśleć 
perspektywicznie, bo tylko w ten sposób można zachęcić do rozwoju przedsiębiorczości 
w naszej gminie w której znane są realne warunki uciążliwości związane z pracą na 
terenie gminy. Przyglądając się sąsiednim gminom warto przenieść na swój teren 
wzorce, które powodują że te gminy stają się bardziej atrakcyjne. Tak przykładowo, tu są 
wymienione stawki podatku od nieruchomości w różnych gminach, Piła 17; Białośliwie 
18,40; Kaczory 15,50; Wysoka 16,82; Złotów 16,41;  Oborniki 15,04; Luboń koło 
Poznania 19,48; Gdańsk 19 i w nawiasie ( wskaźnik wzrostu cen  u wyżej wymienionych 
wynosi od 0 do 3,51 procent, a nie 21,47 jak w gminie Miasteczko Krajeńskie). 
Przypomnieć należy, że znajdujemy się w dobie kryzysu który nie ominął  także naszych 
zakładów. Zmniejszenie popytu i zamówień na nasze towary powoduje liczenie się z 
przysłowiowym groszem i dlatego powodujemy wiele starań i rozwiązań ekonomicznych, 
by utrzymać miejsca pracy. Większe obciążenia przy prowadzeniu działalności 
gospodarczej wpływają negatywnie na rozwój zakładów, a to wiąże się ze stagnacją, a 
także usypianiem innych działań na terenie naszej gminy. Zdaję sobie sprawę, że 
ustalenie stawki podatku jest wyłącznie kompetencją Rady i dlatego biorę pod uwagę 
moje argumenty liczę na pozytywne rozpatrzenie mojej prośby i jest podpis nieistotny w 
tej chwili czyj, bo wyczytałam na początku, kto takie pisma złożył. Teraz proszę państwa 
zgodnie z ustawą o samorządzie gminnym, przewodniczący rady organizuje pracę rady. 
Po otrzymaniu tego pisma zastanowiłam się jaką drogą pójść, poprosiłam panią radcę 
prawną, bo profesjonalnie nie jestem związana z prawem, nie muszę tego wiedzieć, 
radni też nie mają takiego obowiązku i poszłam .......po pierwsze, w zasadzie trzema, po 
pierwsze. Każdy mieszkaniec ma prawo wnioskować jest to państwo prawnie 
demokratycznie, ma prawo składać wniosek. Dalej zastanowiłam się nad argumentami, 
ja odbieram to jako uzasadnienie wniosku, czy one są zasadne w odniesieniu do 
naszych realiów i do prawa. Tu właśnie też prosiłam o pomoc panią mecenas. Tak może 
po kolei, tak jak mówiłam  każdy ma prawo zwrócić się z wnioskiem ok! wszyscy się 
zwrócili  w porządku. Ale teraz  następne argumenty o obniżeniu tej stawki, poprosiłam 
tutaj panie w urzędzie o przygotowanie takiej tabeli i wykazu podatku w tych tematach za 
okres całej tej kadencji w tym poziomie klasyfikacji tabeli podatkowych która dotyczy 
zainteresowanych składających te wnioski jak i innych i państwo radni macie te tabele i 
cóż z tych tabel wynika że wcale ta grupa nie jest tak pokrzywdzona bo rok rocznie miała 
najwięcej obniżonych podatków. W tym natomiast jest problem tego rodzaju, że państwo 
wnioskodawcy podchodzicie inaczej do tego co rozumiecie przez obniżanie podatku. Dla 
radnego który przystępuje do podejmowania i zagłosowania w sumie uchwały 
podatkowej istotne jest to ile Minister Finansów, podaje stawkę, a drugie jakie zadania 
rada postawiła sobie na czele tutaj z panem wójtem do wykonania. Teraz ja osobiście nie 
zgadzam się z tym zarzutem, że została stawka podwyższona, bo ministerstwo, pani 
Asiu Pani ma. Ministerstwo budynki na ten rok proponuje stawkę 20,51, a u nas 
obowiązuje stawka 19,80. W związku z  tym jest to stawka obniżona tylko mówię, różnica 
polega na tym, że Państwo odnosicie się do czegoś innego jak my do czego odnosić 
mamy obowiązek. Drugie, nie chciałabym tutaj polemizować z tym perspektywicznym 
myśleniem, bo ja nie wiem jak radni odebrali podejrzewam, że wielu z nas    odebrało. 
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Zarzuca się Radzie nie perspektywiczne myślenie, a ja zadam takie jedno pytanie bo za 
chwile państwo będziecie mogli się państwo ustosunkować. Czymże jest jak nie 
perspektywicznym myśleniem jest to, że wszystkie środki wszystkie nakłady kierujemy 
na inwestycję jak oczyszczalnia i kanalizacja. Przecież to nie tylko ma służyć wybranym, 
grupom społecznym, ale ogółowi. Poza tym jak się dobrze zagłębić to na dzisiaj 
wszystkie nowoczesne technologie w większości chcąc rozwijać swoją działalność 
podstawą pytania jest, czy jest kanalizacja? Czy jest oczyszczalnia? Bo to jest mocną 
stroną, że tak powiem uzależnione dzisiaj jest. No i ostatnie do czego chciałam się 
ustosunkować to są te przykłady ile, wzorce, w porządku nie mam nic do tego każdy ma 
prawo mieć do swojego wzorca, jedny ma taki wzorzec do matki do ojca inny, inny. Tylko 
że żeby ...to należałoby pokazać  takie dochody te gminy mają, jakie mają wydatki, ile 
procent tych dochodów wykazują na inwestycje, Bo to jest miernikiem. Ja to odbieram 
jako jednostronne, wszystkie wybraliście państwo jako mniejsze od nas, może 
faktycznie, ja nie sprawdzałam czy są rzeczywiste. Zakładam że jeśli ktoś dotarł do 
danych. 
Ochyra  -  bo to trzeba sprawdzić jakie są. 

Przewodnicz ąca Rady Gminy-  No i ja nie neguję że to jest prawda, ale przepraszam ja 
udzielę Panu głosu w swoim czasie. To byłby jakby jeden kierunek. Drugi kierunek to 
było pytanie, czy mamy jako rada podstawy prawne do obniżania podatku od 
nieruchomości w trakcie roku? Tutaj wystąpiłam, wydaje się do wszystkich możliwych 
prawnych, do naszej radczyni, do radców prawnych w  WOKISIE, dotarłam do różnego 
rodzaju orzecznictwa, Naczelnego Sądu Administracyjnego, orzeczeń trybunału, I 
otrzymałam tą informację. Ostatnio z WOKISU przedwczoraj bodajże, poprzednio kilka 
dni wcześniej, ale po tym jak poszły materiały na sesję i po tym jak państwu 
odpowiedziałam. To jest jednoznaczne że prawo nie zabrania obniżania podatku, nie 
zabrania. Rada może obniżyć w ciągu, nie chce tu państwu przedłużać, dlatego 
wypisałam sobie tylko niektóre. Zarówno jedna, jeżeli ktoś będzie z państwa 
zainteresowany to bardzo proszę do biura rady tam wszystkie te opinie radców są. Nie 
otrzymaliśmy tylko opinii z Gazety Prawnej, nie otrzymaliśmy opinii z Wspólnota. Bo oni 
odpowiadają tylko na ramach czasopism, więc myślimy że w jakimś czasie to się jakoś 
ukaże. Ale ja pozwoliłam sobie wypisać sobie tylko co niektóre, co piszą. Więc tak, 
prawo nie ogranicza, nie zabrania radzie, w tych orzecznictwach i tych opiniach. Podaję 
dla wnioskodawcy, czyli tak jak i dla państwa i dla rady, podaję. Działania nie łamią 
zasady demokratycznego państwa prawa. Dwa, obniżanie stawek w trakcie roku jest 
korzystne dla podatnika, ale uczulają rady, trzeba jednak mieć świadomość, że tym 
samym obniżając podatki obniża się dochody na dany rok budżetowy, co w konsekwencji 
oznacza, że nie wszystkie zaplanowane działania nie zostaną zrealizowane i 
niewiadomo, nie analizowałam tego tak daleko, być może. Umowy które będą musiały 
być zerwane, nie wiem jakie umowy i na ile jak by to wyglądało. Bo takiego wniosku nie 
było, co wtedy dotyczyło wyliczeń, zresztą powiem o tym za chwilę. Jeszcze jest jedna 
rzecz warta podkreślenia z tych orzeczeń Trybunału Konstytucyjnego, że powyższe nie 
jest tak wystarczające, by zmniejszanie o którym mówiłam, że możemy zmniejszyć nie 
zrealizować czegoś, ale obniżyć. Powyższe nie jest wystarczająca by zmniejszanie 
podatku w ciągu roku podatkowego było prawem zakazanym, czyli można, nie musimy, 
ale możemy. Proszę Państwa ja tylko tutaj do Radnych informacja. Trzeba przypomnieć 
Radnym że w uchwale którą podejmowaliśmy odnośnie tych bo była tylko jedna uchwała 
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podatku. Jeśli chodzi o podatek od gruntów pod działalność gospodarczą. Więc wszyscy 
obecni na sesji głosowali za tymi stawkami jeśli chodzi o podatek od budynków to na, 11 
radnych obecnych na sesji to wszyscy głosowali „za”. To jest tylko takie przypomnienie i 
teraz proszę Państwa reasumując. Co należy zrobić jeżeli rada zdecyduje się na 
obniżenie podatku, musi być wywołana nowa uchwała, czyli musi być unieważniona 
uchwała z 30 września  i podjąć nową. W związku z tym przykładny rady doskonale zna 
statut bo sam to prawo lokalne - miejscowe przyjął, składa wniosek na Państwa ręce, bo 
na dzisiejszej sesji tego się nie da, bo nie mamy projektu uchwały, nie wiemy o ile ma to 
być obniżone, ani kto chce o jaką, o przygotowanie projektu uchwały zgodnie z naszym 
statutem bodajże paragraf 57, 58, gdzie jest wszystko wyjaśnione. Ja proszę tylko o 
jedno, żeby ten projekt trafił do biura rady na tyle wcześnie, bym mogła go wnieść do 
porządku obrad. Ten projekt uchwały poddamy pod głosowanie na następnej sesji,  na 
dzisiaj innej możliwości, dopiero jestem z telefoniczną konsultacją wczoraj w obecności 
Pani i jeszcze kilku radnych. Innej możliwości żeby  dzisiaj to załatwić nie ma. Ja bym 
miała na tyle tego i przechodzimy do punktu następnego, czyli do Pana Rozentala 
bardzo proszę, czy to Pan będzie tu zabierał głos, czy przedstawiciele?  

Radny Rozental-   to może ja, skoro ten temat wywołałem, to może też zabiorę głos i 
poproszę Panią Przewodniczącą, żeby udzielić głos zebranym tu przedsiębiorcom, żeby 
się wypowiedzieli. Skoro dzisiaj nie możemy podjąć projekt uchwały. To wszyscy Radni 
wiedzieli, że jeśli dojdzie do takiej sytuacji, żeby wiedzieli w czym jest rzecz, bo ja 
uważam szanowni koledzy i koleżanki radni. Że rzeczywiście przesadziliśmy, bo Pani 
Przewodnicząca nie podjęła zasadniczej kwestii, że Ministerstwo Finansów podniosło 
stawkę z poprzedniego roku na ten rok o 3,5 procent, natomiast myśmy podnieśli o 21, 
47 procent  to jest blisko 22 procent. Ja czuję się z tego względu winny i przyznaję się do 
tego, że mogłem działać przedtem, zanim to żeśmy to podnieśli, no ale tak się akurat 
złożyło, że ja na sesji nie byłem. Przyznaję że na Komisji Budżetowej ja 
zaproponowałem obniżkę stawki, pamiętacie z 19,80 na 19. Potem ta sprawa poszła na 
sesję i na sesji została przegłosowana podczas mojej nieobecności na 19,80 i w związku 
z tym poniekąd jestem winny, ale jak słyszeliście mamy możliwość zmiany tej stawki i 
zwracam się do Państwa radnych, do kolegów i koleżanek o wzięcie tego jeszcze raz 
pod uwagę, analizę, bo my zdajemy sobie sprawę, że jest zagrożenie, jak wygląda, bo 
my wiemy dokładnie jak wygląda sprawa, jaki mamy deficyt budżetowy. Alę myślę, że 
pomimo wszystko powinniśmy się tutaj zastanowić nad nową stawką i zaproponować 
jednak obniżenie tej stawki. Ja myślę, że mam tyle, jeśli ktoś ma pytania to proszę 
bardzo.              

Przewodnicz ąca Rady Gminy -  Jeszcze może momencik, bo może nie zrozumiał Pan  
co ja mówiłam. Ja złożyłam wniosek formalny, aby grupa radnych, zgodnie z naszym 
statutem, a statut Pan zna, wystąpiła z takim projektem uchwały i żeby ten projekt 
uchwały trawił do biura… zrozumiał Pan?    

Radny Rozental- projekt uchwały,  oczywiście, w odpowiednim czasie. 

Radna Ozimek- ja mam pytanie do Rana radnego Rozentala. Czy pan reprezentuje w tej 
chwili grupę przedsiębiorców? Czy Pan jako radny powinien reprezentować gminę?  



9 

 

Radny Rozental- ja obecnie reprezentuje przedsiębiorców i w tej chwili jestem też 
radnym, bo jestem przedsiębiorcą i dlatego reprezentuję również przedsiębiorców gminy, 
bo sam nim jestem. 

Przewodnicz ąca Rady Gminy -  dziękuję, odniosę się do tego Panie radny. Nie chcąc 
wchodzić tutaj w głębszą polemikę, bo nie jest to miejsce żeby się kłócili radni między 
sobą, ale jest takie coś w ustawie samorządowej jak rota ślubowania, którą każdy radny 
po uzyskaniu mandatu składa. Tam w tej rocie ślubuje,  Pan to też zrobił, dla ogółu 
mieszkańców i na dzień kiedy tą rotę ślubowania złożył, co dla pana i nie tylko wyborcy 
są tymi, którzy go wybrali, ale musi Pan działać dla wszystkich. Ja zostałam tu wybrana z 
Miasteczka, dla mnie nie ma różnicy, czy Grabówno, czy Grabionna. Komentarze do tej 
roty ślubowania wyraźnie mówią, że radny nie jest zobowiązany z tym co sobie życzy 
wyborca, czy nawet sobie życzy partia polityczna, jak Pan zechce, to   ja mogę te 
komentarze udostępnić. 

Radny Rozental- mogę się do tego ustosunkować, z moim ślubowaniem, ja mogę 
stawiać interesy całej rady jak i uwypuklić interesy przedsiębiorstwa, to wcale nie 
oznacza, że występuje przeciwko radzie, bo wystąpiłem do jednej grupy. 

Przewodnicz ąca Rady Gminy -  bardzo proszę, ale proszę się przedstawić, bo ja 
wszystkich nie znam, bardzo proszę. 

Jagodzi ński P. - Po pierwsze chciałbym podziękować Pani za przypomnienie Panu 
Mirkowi rotę przysięgi i chciałbym do was wszystkich powiedzieć jedno słowo. My jako 
przedsiębiorcy mamy koszty różnego rodzaju: to jest prąd, to są wydatki do gminy, to są 
wydatki dla ludzi, których zatrudniamy, pracowników. ZUS też płacimy te same co gmina, 
wynagrodzenie płacimy mniej więcej to samo, prąd płacimy ten sam ale podatki płacimy 
wyższe. Chwila, jak my mamy działać, z kim my mamy  konkurować. Skoro wszyscy 
mogą być od nas tańsi. I idąc tym tropem, całość ogółu, nawet społeczeństwo, które 
mieszka  w Miasteczku Krajeńskim, gdzie pójdzie? tam gdzie jest taniej. Mało tego, 
gmina zamawiająca te spółki, pójdzie tam gdzie jest taniej. 

Przewodnicz ąca Rady - no bo tak wymaga prawo.   

Jagodzi ński P-  Tego wymaga prawo, chwila to gdzie Wy nas stawiacie? Wy nas 
stawiacie jako krowę dojną! Chwila!, kto się złożył na te wszystkie wydatki o których  
teraz mówimy. Mamy oczyszczalnie? tak. Ale to my mamy za nią zapłacić, zgodzić się. 
Chwila! czy ktoś z Państwa też się na to złożył?kto? nikt. Ale jakieś uposażenia są skoro 
my mamy rezygnować z naszych dochodów podnosząc te podatki, to ja pytam kto 
jeszcze? Chwila! kto podniesie rękę i się zrzeknie nikt, a nas do tego zmuszono. Pytam 
jak my mamy konkurować, bo to jest najważniejsza sprawa. Ja mogę zapłacić podatku 
tle samo, co wszyscy, nie ma problemu,  bo wtedy będę wiedział, jak ja będę pracował, 
jak ja będę działał, jak wszystko... ale nie ja będę płacił wysokie podatki… do czego to 
doprowadzi? Doprowadzi do tego że część działek, które posiadamy, posprzedajemy 
dziadkom, wydzierżawimy, nie będziemy za to płacić, powydzielamy w budynkach jakieś 
dziuple że nie robimy tam, nie będziemy za to płacić. Do tego to doprowadzi, weźcie to  
pod uwagę. Apeluję do radnych,… bo my się  będziemy się bronić. 
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Przewodnicz ąca Rady Gminy  –no takie jest wszystkich prawo, że mają prawo do 
obrony.   

Jagodzi ński P.-  ale to będzie oszustwo, my będziemy działać w czarnej strefie, bo dalej 
te działki bedziemy użytkować, kto na sprawdzi, gdzie jest gmina, gdzie jest czarna 
strefa nikt, gdzie to wszystko jest, nikt. Nikt z tym nic nie robi, ja rozumie, ze to nie jest 
organ…..ale wy nam też niczego nie zarzucicie, bo taka jest prawda. Mądre słowa, to są 
mądre słowa, ale to jest życie. Posprzedajemy część działek, wydzierżawimy jakieś 
budynki fikcyjne, zlikwidujemy działalności w niektórych budynkach, żeby zmniejszyć 
sobie koszt. Ale to nie jest działanie które powinno być, dziękuję. 

Przewodnicz ąca Rady Gminy- d ziękuję bardzo, ale  ja Panu na to pytanie nie 
odpowiem, bo tam  jest wiele problemów złożonych, bo nie zgodzę się z Panem, że my 
nie płacimy podatków wszyscy inni. 

Jagodzi ński P. - Nie, nie ja tak nie mówiłem. 

Przewodnicz ąca Rady Gminy- ale ja tak zrozumiałam… przepraszam, bardzo proszę - 
Pan Ochyra. 

Ochyra- chciałbym się odnieść, a przede wszystkim zapytać, bo nie bardzo zrozumiałem 
sens pani wypowiedzi w kontekście, że my do tej pory mieliśmy obniżane podatki, ja bym 
tylko chciał żeby pani się odniosła do tego, żeby nam pani to wytłumaczyła, bo my tego 
po prostu nie rozumiemy, co to znaczy do tej pory mieliśmy. W wykazie, które Państwo 
radni mają jest wykaz coroczny, jednego roku była stawka zero, przez wszystkie inne 
lata był procentowy wzrost podniesionych podatków przez radę gminy.  

Przewodnicz ąca Rady Gminy- Ale gdzie przepraszam panie Ochyra, ale w którym 
miejscu . 

Ochyra- Jeżeli ma pani wątpliwości proszę sobie wziąć zestawienie. Do tej pory od 
powstania Gminy Miasteczko Krajeńskie jakie były stawki  io ile procent były one 
corocznie podnoszone i proszę nie wciskać nam tu jakiś, nie wiem jak to określić że do 
tej pory mieliśmy obniżane, proponowane rzeczy przez państwo są z roku na rok one są 
jak do tej pory na jakimś poziomie i w tej chwili jest 22 procent wzrostu i to jest jasne i 
oczywiste. Taki jest teraz wskaźnik wzrostu w tej gałęzi  podatku dochodowego dla 
gminę. My się zgadzamy z tym że podatki trzeba płacić procentowo muszą być 
podnoszone. Natomiast nie tak drastycznie, to jest moje pierwsze pytanie. Drugie pytanie 
pan tu nie bardzo rozumie, ja tu widzę że rada gminy to jakaś elita, która reprezentuje… 
Pan Rozental reprezentuje nas, państwo reprezentujecie nie wiem kogo więc panowie, 
panie, kto was wybrał? Kogo wy reprezentujecie? Siebie stanowicie na  tej radzie, czy 
całe społeczeństwo?, dziękuję. 

Przewodnicz ąca Rady Gminy  – Ja może się odniosę do tego miejsca z czym się Pan 
nie zgadza ze mną, jeszcze raz podkreślam. 

Ochyra- Nie rozumiem , ja nie zgadzam się bo nie rozumiem.  
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Przewodnicz ąca Rady Gminy- Dobrze ja panu wyjaśniam na tyle na ile ja rozumiem, że 
dla radnego, może inaczej zacznę, macie pretensje co do stawek, to należałoby  mieć 
pretensje do Ministerstwa Finansów . 

Ochyra- 3,5 procent 

Przewodnicz ąca Rady Gminy- Jak 3,5 procent? dobrze to ono uwzględniło swoje, 
zwróćcie Państwo  uwagę, że co roku jest niżej jak ministerstwo, co pociąga za sobą 
określone skutki, ja poproszę tu Panią skarbnik, żeby tu wyjaśniła że… to znaczy  inaczej 
się umówmy, że Wy nie chcecie zrozumieć. Bardzo proszę - Pan Martowłos. 

Martowłos- Martowłos firma Skamar, już od 92 roku prowadzę działalność gospodarczą 
pozwoliłem sobie taki zrobić wykaz taki jakby ranking, różnych stawek podatkowych, to 
nie jest zrobione tendencyjne, jakoś celowo, tylko po prostu, mogę to udostępnić, są 
gminy, które sąsiadują z nami,  są pokazane stawki. Jest pokazany powiat Piła, która ma 
stawkę 17 procent. Są pokazane duże ośrodki przemysłowe to jest Poznań, centrum 
Warszawa która jest jakby wzorcem tych maksymalnych stawek i wiadomo Warszawa 
ma stawkę 2,51. Pozostałe gminy muszą przyjąć jakieś kryteria. My działając na tej 
gminie ja tu ze swojego zakładu mogę powiedziec w ten sposób mam maszyny w miarę 
nowoczesne i jeżeli w zeszłym roku nie liczyłem tego było może 15- 20 wyłączeń prądu 
możecie to sobie Państwo wyobrazić,  komputer maszyna w pełnym  biegu zatrzymuje 
się. W Pile proszę powiedzieć ile było wyłączeń prądu. W Szczecinie jak wyłączono prąd, 
tak było ja sam ....do energetyki facet mi powiedział, proszę pana trzeba się zastanowić 
jak pan kupuje maszyny i chce prowadzić działalność bo w takim zadupiu to długo nie 
będzie prądu i będzie jeszcze gorzej. To ja mam pytanie jak ja mam konkurować z Piłą z 
Poznaniem., gdybym miał ten budynek który stał tutaj przez 7-  8 lat SKR-owski w 
Poznaniu to wyliczyłbym sobie że za samą dzierżawę miałbym około dwudziestu paru 
tysięcy miesięcznie bez pracy. Więc proszę porównać stawki Poznańskie stawki okolic 
Poznania – Lubonia z naszymi stawkami, dziękuję. 
Przewodnicz ąca Rady Gminy – dziękuję bardzo, czy są jeszcze jakieś pytania od 
Państwa? bardzo proszę - Pani Gapińska. 
Gapińska- Pani przewodnicząca mówiła że rada obniża nam stawki podatku ponieważ 
nie kazała  nam płacić 20- 51 od metra kwadratowego. Z tego co widzę, to są „widełki od 
- i mówi nam że obniża nam od najwyższej stawki którą płaci Warszawa. Ale 
jednocześnie Monitor Polski podaje wskaźnik wzrostu i my oczekujemy że naliczycie 
nam podatki zgodnie ze wzrostem ….  

 Przewodnicz ąca Rady Gminy - ale w odniesieniu do lat poprzednich, tak? 

Rozental - ….. nie, od wskaźnika jak na przykład Ministerstwo Finansów podniosło, żeby 
o ten procent nam podnieść… 

Przewodnicz ąca Rady  - przepraszam bardzo, Pani skarbnik skąd są te dane 21,50? 

Skarbnik Gminy - To jest porównanie stawki na 2010 w stosunku do 2009 roku. Ale to są 
stawki podane przez Ministra Finansów, a wskaźnik wzrostu to tylko co roku ogłaszany 
jest przez GUS. To są główne stawki przez ministerstwo. 

Przewodnicz ąca Rady Gminy- Pani tu pyta o jakie stawki,  Ministra Finansów? 

Saturska - nie, jakie tu były w gminie w zeszłym roku?  
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Przewodnicz ąca Rady Gminy- w zeszłym roku była bardzo mocno niska i nikt nam 
podziękowań w tym temacie nie składał. 

Martowłos-  przepraszam Pani Przewodnicząca-  to nie jest prawda  

Przewodnicz ąca Rady Gminy- No jak to nie jest prawda?  
Martowłos –  w zeszłym roku była stawka  17, a my mieliśmy prawie17. 

Przewodnicz ąca Rady Gminy – ale to my   rozpatrujemy w stosunku do naszej skoro 
chcecie, a Państwo chcecie w stosunku…, czyli potrzeby i to co dane gminy majątek 
trzeba wziąć pod uwagę, proszę bardzo, proszę, macie Państwo prawo… 

Martowłos-  .....jeśli ja dostaję kalkulację, do swoich kalkulacji dołożę kilkanaście 
procent - podniosę cenę, więc  za trzy  miesiące zwalniam wszystkich ludzi, ja nie mam 
pracy, Pani to rozumie?    
Przewodnicz ąca Rady Gminy- ja rozumiem, rozumiem doskonale rozumiem . 

Martowłos -  stawki jakie mam przygotowane, z waszej strony internetowej przecież to 
nie jest żaden… to jest wasza strona internetowa, ja sobie spisałem te stawki jakie 
były…. 

Przewodnicz ąca Rady Gminy - od 1998 roku.  

Martowłos - oczywiście. 

Przewodnicz ąca Rady -  ale nie ma  Pan stawek przy tym finansów.  

Martowłos - wszystko mam, proszę Panią- to są maksymalne stawki których nie wolno 
wam przekroczyć. Gdyby wam Minister Finansów kazał przy tym tempie to byście nam 
dali 40 zł.  

Przewodnicz ąca Rady Gminy- Przepraszam bardzo ,Państwo pozwólcie jeśli mamy 
dojść do jakiejś…  do wspólnego zdania. Bardzo proszę Panią skarbnik o niektóre 
rzeczy. 

Pani Skarbnik Gminy-  Ja tylko wspomnę, chodzi tu głownie o… był wniosek o 
obniżenie rocznej stawki podatku od budynków lub części przeznaczonych na 
działalność gospodarczą. W tej samej uchwale jest również uchwalona stawka od 
budynków gospodarczych i tam jest wskaźnik wzrostu również 20 procent w stosunku do 
2009 roku. Czyli widzą Państwo że nie jest to tylko indywidualnie działalność 
gospodarcza inaczej traktowana przez radnych. 

Ochyra- proszę Pani jeżeli 50 procent, 50 groszy… 

Skarbnik Gminy – było 5 złotych jest 6 złotych od metra kwadratowego, gdzie się nie 
prowadzi działalności gospodarczej. Ja patrzę ogólnie, nie patrzę subiektywnie tylko 
obiektywnie. Proszę przeanalizować jak również. 

Ochyra-  ......działalności użytku publicznego, a nie… 

Skarbnik Gminy - Nie!!! to są wszystkie budynki gospodarcze które z was każdy płaci. 
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Ochyra - .......budynku był w części zajęty na działalność gospodarcze rok ubiegły 9 
złotych ten rok 9,50 i to jest 20 %.... 

Skarbnik Gminy- to nie jest…,to nie jest ta stawka ......... 

Przewodnicz ąca Rady Gminy- przepraszam bardzo, na tym wykazie Pan Panie Ochyra 
operuje tym co mają radni? 
Ochyra -  nie bo ja mam… 

Przewodnicz ąca Rady Gminy- nie bo jeżeli chodzi o ten wykaz, to tam jest tylko na tym 
poziomie te same wydatki..... 

Skarbnik Gminy- m am w myślach uchwałę o podatku od nieruchomości, od pozostałych 
budynków w tym na działalność statutową organizacji pożytku publicznego, czyli wszyscy 
kto ma budynek gospodarczy płaci od metra 6 złotych w 2010 roku. Tak samo było w 
2008 jeśli chodzi o grunty nie związane z rolnictwem z podatkiem rolnym, również 
stawka została podwyższona z 15 groszy ponad 100 procent 0,34 grosze. To wszyscy z 
nas, całe społeczeństwo, które płaci ten podatek odczuło. W 2008, 2009 i nadal odczuwa 
w 2010 roku. Czyli tutaj obiektywnie patrząc jest to rozkładane w poszczególnych latach. 
Te różnice w stosunku do stawek ministerialnych zmniejszają się w poprzednich latach 
były bardzo duże rozbieżności w zależności od gruntów jak i od budynków. Nie tylko 
działalności gospodarczych,  

Przewodnicz ąca Rady Gminy  - proszę bardzo. 

Martowłos- W dobie kryzysu rząd nam  przygotował taki pakiet dla przedsiębiorców 
żebyśmy nie zwalniali, żebyśmy przetrwali. Pani Przewodnicząca, radni też przygotowali 
nam taki pakiet, żebyśmy nie przetrwali, ten kryzys. Dlaczego 17 złotych jest stawka, czy 
oni potrzebują pieniędzy? czy w Budzyniu nie potrzebują pieniędzy? czy w innej........... 

Przewodnicz ąca Rady Gminy- ale radni słuchajcie, żebyście…. 

Ochyra - Ja chciałbym przybliżyć wszystkim Państwu radnym, moja firma, nasza firma. 

Przewodnicz ąca Rady Gminy- ale proszę o spokój, bo tu nie dociera. 

Ochyra  - ma powierzchnię 1 hektara. Z tej powierzchni płacimy haracz w postaci 
podatku w tym roku 72 tysiące złotych. Mam pytanie do Państwa, czy ktoś na hektarze 
ziemi jest wstanie zrobić ogród za 72 tysiące złotych? Pytam się. Ja nie chcę wracać. Ja 
powiem krótko tylko, my nie przyszliśmy żeby się skłócić ale prośbę mam żebyście 
państwo Radni bo widziałem tutaj i odczucie moje jest takie, że interes, reprezentujecie 
po prostu pewną grupę ludzi, nie społeczeństwo. To co Pani Przewodnicząca 
powiedziała do Pana Rozentala, że został wybrany przez społeczeństwo, Pani również.  

Przewodnicz ąca Rady Gminy- Tak i przez społeczeństwo również.  

Ochyra -  więc również przez nas. Uważam, że jest to nietaktem zwracanie uwagi 
koledze, w takiej formie uwagi. Bo on nie podziela pani głosu akurat. To ja mam taką 
propozycję, bo to szkoda naszego czasu z naszej strony i państwa. Jeżeli w tym temacie 
myślę że koledzy się zgodzą., będą jakieś dalsze decyzję. Prosimy o przesłanie na ten 
sam adres co do tej pory. Bo to nie ma sensu żebyśmy się tutaj przekomarzali. 
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Przewodnicz ąca Rady Gminy- Ja państwu odpowiem bo jestem do tego zobligowana. 
Muszę dać odpowiedź. Tak jak mówiłam złożyłam wniosek do radnych bo tylko rada jest 
władna zmienić uchwałę i oczekuję żebym mogła prowadzić ten porządek. Na pewno nie 
zrobię nic co jest sprzeczne z prawem. A z drugiej strony chcę państwu wyjaśnić. Bo już 
też takie na  jednej komisji dochodziły słuchy że jakbym próbowała ich, i dał Pan to 
wyraźnie jakoś tak między wierszami - że to, że nie wprowadziłam do porządku obrad 
tego o co Państwo wnosiliście to znowu będzie dyskusja, ależ pani tego nie rozumiała, 
ależ doskonale to rozumiałam. Ja nie mogę wnosić do porządku obrad czegoś co jest 
niezgodne z prawem i czegoś co nie jest w kompetencjach rady. Dlatego tak bardzo 
ogólnie odpowiedziałam na to pismo na ręce  Pana Stępnowkiego – co gdzie i kiedy,  bo 
Państwo wnosicie 27 znowu przedsiębiorców, petycja i wnosicie o taką rzecz. My niżej 
podpisani zwracamy się z prośba o wprowadzenie, na najbliższej sesji rady gminy, 
punktu dotyczącego, słuchajcie dobrze Państwo co podpisywaliście, wyjaśnienia 
drastycznego wzrostu cen od nieruchomości. Cen nieruchomości to nie jest kompetencja 
rady, że dzisiaj ten dom kosztuje tyle a tyle. To są kompetencje biegłego rzeczoznawcy, 
więc ja nie mogę wprowadzać do porządku takich rzeczy. Poza tym proszę Państwa, 
pieczątek które tu są, znalazła się jedna pieczątka nawet , nie mówię tego złośliwie, ale 
jako sygnał, że wy macie prawo walczyć o swoje, macie prawo nas przekonywać, my 
mamy prawo mieć swoje jakieś tam  zdanie. Ale tu jest nawet pieczątka osoby która w 
ogóle tego podatku nie płaci, o który wy walczycie. Bo służba zdrowia, jak rehabilitacja to 
ona zupełnie inny podatek płaci. 

Stepnowski - a le ten pan, przepraszam... 
Przewodnicz ąca Rady Gminy-  to nieistotne. 

Stepnowski - ale pan ma też solarium i od solarium płaci właśnie ten podatek.  
Przewodnicz ąca Rady Gminy-  ale to nie jest solarium. Jest pieczątka rehabilitacji. Ale 
to nieistotne, proszę bardzo.  

Martowłos- jeżeli …chciałem podziękować Pani Przewodniczącej …. 

Przewodnicz ąca Rady Gminy- ja przepraszam, ale ja łaski nie robię, jeżeli ktoś 
proponuje wnieść…tylko…rozumiemy się tak? o co chodzi?.  

Martowłos-  Jeżeli ktoś pieczątkę podstawił. 

Przewodnicz ąca Rady Gminy- Ale to już tez ja dałam przykład. 

Martowłos - dlaczego nas  to tak boli, bo podatek od nieruchomości. My płacimy 
tyle…kupę lat płace ten podatek, ile tego płaciłem, mam dokumentacje na to. Tylko że 
podatek od nieruchomości to jest swoistego rodzaju haracz. Mam nieruchomość 
nieruchomość, płacimy ten podatek, czy zarobimy pieniądze,  czy my  nie zarobimy 
pieniędzy, my płacimy. Oprócz tego mamy jeszcze 47 innych podatków. Jesteśmy 
przedostatnim państwem w Europie, Bułgaria i Rumunia jest na samym końcu. Ja mogę 
jeśli trzeba wykazać nam tutaj na wsi jest trudniej prowadzić działalność niż np. w 
Poznaniu. Ja chciałbym w Poznaniu płacić 25 zł. podatku. Także to...... 
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Przewodnicz ąca Rady Gminy - ja rozumiem Pana Panie Martowłos. Ale proszę też 
zrozumieć nas, to nie wszystko zależy od nas. Tutaj Pan Ochyra podniósł temat o 
siedemdziesiąt  ileś tam…. 

Skarbnik Gminy- 72 tys. zł.  

Przewodnicz ąca Rady Gminy - Tak, no przecież było u nas już takie sytuacje w naszej 
gminie. Że dwóch sąsiadów mających tą samą działkę, płaciło różny podatek i byli 
oburzeni. Oburzeni byli, a prawnie wyszło że tak powinno być. Więc jeśli ja mam działkę 
to ja płace też taki podatek, nie chcę to kupuję mniejszą działkę. Mimo wszystko, nie za 
wszystko jesteśmy odpowiedzialni. 

Martowłos -   mimo wszystko my mamy większe działki niż w mieście, naprawdę. Ta 
działka, jeśli ja miałbym ten budynek jeden czy drugi w Poznaniu miałbym trzy pensje 
albo cztery wójta  miesięcznie i siedziałbym sobie spokojnie sobie żył i martwił się o nic. 

Przewodnicz ąca Rady Gminy  - ale tu padło takie zdanie- czy wy produkujecie, czy nie 
to płacicie. A przeciętny szarak emeryt, czy nawet inny, też nie pytając o prace tez 
podatek musi zapłacić. Wiec my musimy patrzeć na to żeby, jakoś to wypośrodkować, a 
nie żeby sobie..... 

Martowłos -   ale emeryt płaci podatek od dochodu, a my też płacimy podatek od 
dochodu a to nie jest jedyny.... 

Przewodnicz ąca Rady Gminy  – ale nie mówimy o dochodzie a względem  gminy my 
tez płacimy, od nieruchomości, od działek …. 

Martowłos-  ale te wszystkie rodzaje opłaty są swego rodzaju, to nie jest podatek taki…., 
jeżeli byłby wprowadzony podatek katastralny jak to kiedyś wprowadzili.      

Przewodnicz ąca Rady Gminy- c hcieli wprowadzić. 

Martowłos- t en zakład który tutaj mam w Brzostowie, tyle jest działka warta tyle. Ile jest 
działka warta w Miasteczku, ile w Pile, ile w Poznaniu. Ile jest tam mieszkanie warte tutaj 
czy gdzieś tam w Poznaniu.  

Przewodnicz ąca Rady Gminy- Bo parzcież my też nie mamy wolnej woli , a 
rzeczoznawca wycenia. 

Martowłos -  gdybym miał działkę w Poznaniu byłaby ona wyceniona np. strzelam tylko 
milion 10 milionów. Tutaj będzie milion, ja zapłacę 2 procent może1,5 procent podatku i 
to jest prawdziwe, ale nie 19,80.  

Przewodnicz ąca Rady Gminy-  Tak ja sobie zamknę z tej strony bo jeszcze tu pan wójt 
czeka w kolejce, może po tym pani Gapińska. Bo muszę jakoś trzymać kolejki. Ja nie 
chcę być złośliwa. Ja się tylko odniosę i nie będę wskazywała gdzie tylko. Proszę 
państwa to nie jest tak do końca że rada, bo wy wiecie wykazy macie od 1998 roku. Ja 
jestem w radzie 12 lat i dokładnie przypominam sobie rok 2006. Że jedno z 
przedsiębiorstw z tytułu uchwały miało obniżone podatki o 60 tys. w jednym roku. Więc 
musicie patrzeć tak. Pani była Przewodnicząca pewnie pamięta to dobrze. Także nie 
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chodzi tutaj oto że jeden, drugi, trzeci mamy sobie skakać do oczu, tylko wyjaśniać sobie 
pewne rzeczy. Także nie jest to tak do końca że akurat Pan to zauważył, że pan 
Rozental to tak, a reszta to jakaś mafia, to są moje słowa, Pan tego nie użył. Bardzo 
proszę Pan Wójt chciał zabrać głos.     

Wójt Karol Jagodzi ński- Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, szanowni Państwo, 
uczestnicy sesji. Jest mi niezmiernie trudno odnosić się do całej tej materii, bo nie 
ukrywam, że jestem dziś psychicznie zmęczony, walka o środki zewnętrzne. To jest 
prawda, wczoraj do nocy siedzieliśmy, debatując jak wyrwać to co nam się pozornie 
należało. Prawdopodobnie z Panem Chmielnickim opuścimy tę dzisiejszą sesję bo 
musimy podjąć niesamowicie ważne rozmowy w sprawie kanalizacji. Proszę Państwa ja 
nie ukrywałem, że gdy rozpoczynaliśmy kadencję, gdy miałem swoje pierwsze 
wystąpienie, że czeka nas trudny czas. Ten trudny czas to nie jest trudny czas dla 
radnych i wójta, czy urzędu. To jest trudny czas dla nas wszystkich, całej gminy. Bo 
przecież w imieniu i dla tej gminy pracuję. Myślicie Państwo, że łatwo było analizować, 
przyznacie łatwo analizować, ale trudno proponować, szukać sposobu na dochody 
własne. Nie jest to łatwa materia. To trwa niesamowicie długo, Pani skarbnik jak 
niejednokrotnie Pani czekała? 

Skarbnik Gminy- 18 lat. 

Wójt Karol Jagodzi ński- kiedy w 2008 roku przyszło podjąć decyzję. Widząc że nie ma 
innych możliwości, by przygotować gminę do inwestycji i działań zewnętrznych środków i 
to nie inwestycji absurdalnych, tylko inwestycji mających służyć rozwojowi tej gmin. Skąd 
brać? Kto nam da? Nikt nie da złotówki. Więc naprawialiśmy to co, przepraszam za 
słowo naprawialiśmy ale dobrze się żyło. Biednie ale dobrze. Bo nikt tego 
cudzysłowowego haraczu nie wymagał, nie żądał. Przecież opłaty za nieruchomości 
nierolne były niesamowicie niskie. Z czego ta gmina miała wykonać podstawowe 
infrastrukturalne inwestycje, z czego pytam. Z jakiej składki, myślicie Państwo że ze 
względu na to że nasza gmina jest mała to litościwie będzie się nam dawało. Nieprawda, 
my jesteśmy po prostu słabsi od innych, bo mamy mniejszy potencjał. Jako społeczność 
gminna, czy jako organizacja gminna i jako firmy. Ma Pan racje że w Poznaniu może być 
taniej, bo w Poznaniu mając ar gruntu, będzie miał pan tyle kanalizacji, tyle kabli, tyle 
rury wodociągowej. A tu jak Pan ma na. To już pan pewnie ma na Grabównie ok. 70 –80 
metrów a to trzeba utrzymać. A stawki mają być mniejsze, bo jesteśmy na wsi. Proszę 
państwa, zmieniło się. Opublikowaliśmy ostatni protokół z kontroli WIOŚ, proszę 
zobaczyć. Też jesteśmy łaskawie traktowani, ale jak długo, nie. Jeżeli nie zrobimy 
podstawowych inwestycji infrastrukturalnych, to nie to, że nam będzie ciężko. Nie 
pociągniemy dalej -  to jest koniec. Proszę mi wierzyć to jest koniec proszę się zapoznać 
przy tym wszystkim z ustawami  z ochrony środowiska, koniec. Bo gmina nie będzie 
miała z czego, gmina utraci zdolność kredytową, gmina nie dostanie środków 
zewnętrznych. Jak mamy się rozwijać? Tak jak jesteśmy? Proszę państwa dlaczego my 
nie budujemy dróg, bo nie mamy na to pieniędzy. Co wyskrobiemy  z budżetu na 
naprawianie to mamy. Za pewne błędy państwa my odpowiadamy, tutaj, na miejscu. Bo 
my tu jesteśmy społeczeństwem obywatelskim bo już powiat, województwo to już są 
abstrakcyjne struktury. Oni mają pieniądze oni dzielą ale w sferze pracy samorządu i 
społeczeństwa obywatelskiego to my tu jesteśmy, tym państwem. Gdzie są pieniądze na 
drogi? W podatku drogowym wliczonym w cenę paliwa. My nie dostajemy na to złotówki, 
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nie ma, musimy sobie radzić. Do wodociągu dzisiaj już nikt nie dopłaci, a do eksploatacji 
tym bardziej. Proszę się nie dziwić, że w mieście jest taniej, bo tak jest bo koszty gminy 
Piła są znacznie mniejsze w przeliczeniu na jednego mieszkańca, czy pracujący powiat. 
Znacznie, kilkadziesiąt razy niższe i proszę sobie wyobrazić że w ubiegłym tygodniu 
zdarzyło się coś co jako przykład chcę podać wiceprezydent miasta Wołoszański staje 
na walnym zebraniu Stowarzyszenia Gmin i Powiatów Nadnoteckich mówi słuchajcie -  
to ja musze to zauważyć wręcz zapytam. Jak wy sobie radzicie z pewnymi sprawami? Bo 
nasze obrzeża miasta dobijają nas. A co my mamy powiedzieć o Arentowie, o Wolsku, o 
Hubach. Kto to utrzymuje i stawka za wodę niska, za kanalizacje jaka ona jest niska, za 
oczyszczalnie ścieków niska, no bo nie może być. Nie jest prawdą że to co rada gminy 
postanowiła bo to wójt wnioskował. Nie chce chować się za radą gminy. Rada gminy 
zaakceptowała widząc dramatyczną sytuację. Dla mapy .......został warunkowy 
pozytywnie zaakceptowany, warunkowo. Ale jeśli my teraz tych pieniędzy nie weźmiemy, 
to nie weźmiemy ich nigdy i przyszłości wówczas niema. Ja nie chcę rysować pięknego 
obrazu tej gminy, bo nie o to tu chodzi ale pewne podstawowe rzeczy muszą być bo nie 
ma przyszłości inaczej. To że prze ta lata jakoś się funkcjonowało, to było jakoś. Dziś 
mamy inny stan, faktyczny odbiega daleko od postulowanego. To ja wnioskowałem o te 
stawki i analizując to starałem się robić to w miarę sprawiedliwie. Proszę zobaczyć 
stawki podatku rolnego 2007 =  100 procent, 2008=  100 procent, 2009 prawie 91,5 
procent, 20010 =100 procent. Proszę zobaczyć te relacje do maksymalnych stawek. Bo 
są to maksymalne stawki ustalane przez Ministra Finansów i nie mogą być większe i to 
nie do końca jest obniżka ale to my dochodzimy do tych stawek. My już majstrujemy przy 
budżecie i dzisiaj wnosimy o kolejne zmiany dopasowanie, bo Pan Chmielnicki będzie o 
tym mówił, inwestycja jest zagrożona. Nie wyobrażam sobie byśmy nie wybudowali 
kanalizacji. Jeśli gmina chce budować to beze mnie, bo to już się nie da, projekt jest 
zagrożony to oświadczam i to poważnie. Dlatego dzisiaj stawiamy prośbę do Rady o 
przesunięcie środków na działanie własne, musimy wybudować ok. 1,5 km. kolektora, ze 
środków własnych. Ponieważ na nieszczęście nie spełniamy kryteriów okazało się to w 
badaniach 120 mieszkańców na km sieci. Kiedy została dokumentacja opracowana do 
końca, ujawniło się że mamy kilka kilometrów za dużo. Z drugiej strony nie możemy 
zrezygnować z przyłączania Brzostowa tak również Brzostowa a także Grabówna bo 
oczyszczalnia nie będzie wydolna i nie uzyskamy odpowiedniej ceny oczyszczania 
ścieku, co tez dyskwalifikuje projekt. Parę dróg też byśmy chcieli zrobić. Ja się bardzo 
cieszę że zebrania wiejskie z funduszu sołeckiego w większości zadeklarowały wsparcie 
w  budowę lub naprawę dróg. Ale naprawdę nie mamy, musimy przesunąć, 
niebezpieczną sprawą jest zawieszenie inwestycji wodociągowej Grabionna, Grabówno. 
Grabówno w każdej chwili może zostać bez wody. Wracam do pierwszych słów. Na 
początku kadencji kiedy wywoływałem potrzeby uchwalenia Strategii Rozwoju Gminy. 
Być może był to piękny okres ponieważ uzewnętrzaliśmy nasze marzenia. Ale tak 
naprawdę staliśmy na twardym gruncie. Wiedząc o tym, że to co jest niezbędne, co 
nawet gdybyśmy na uszach mieliśmy chodzić, musimy to zrobić. Bo proszę sięgnąć do 
studium wykonalności ono było publikowane jak nie tylko do wglądu w urzędzie, ale jest 
publikowany projekt wykonalności dla tej inwestycji i tam wyraźnie sformułowano, że bez 
wykonania tych inwestycji, szans rozwojowych nie ma nawet dla przedsiębiorców, nie 
ma. Bo w Naturze 2000 niewiele się da zrobić. Bo w Obszarze Chronionego Krajobrazu 
bardzo trudno jest prowadzić procedury, więc inwestycyjnie jest to pat. Faktem jest, że 
powinniśmy dbać o to co mamy. Ale proszę Państwa za dwa lata, za trzy lata wy 
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przyjdziecie do rady gminy i do wójta i powiecie-  Wy do licha jasnego nie daliście nam 
warunków na dalszy rozwój z drugiej strony pojawiają się głosy również tych osób które 
swoje pieczęcie firm swoich stawiały- jak możemy pomóc tej inwestycji, nie ma innego 
sposobu, nie wchodzi w rachubę partnerstwo publiczno prywatne, nie idzie. Musi to iść z 
budżetu, innej możliwości z tymi środkami unijnymi nie ma. Byliśmy szczęśliwi w 
ubiegłym roku, gdy z zadłużeniem doprowadziliśmy się do pełnej zdolności kredytowej, 
ale automatycznie trzeba było inwestować zaciągać kredyty. Jak na tak małą gminę 
mogliśmy dużo, a to tylko dlatego, że poprawiliśmy, przede wszystkim stan dochodu, 
właśnie z opłat i podatku, poprawiliśmy egzekucję. To były niewielkie pieniądze, ale one 
zaczęły dawać nam udział, dawać nam możliwości przygotowania dokumentacji. Obsługi 
tego, przeprowadzenia procedur. Proszę Państwa nie wiem co uczynicie, ale po takiej 
uchwale, ja nie wiem co się będzie działo, przyznaję - nie wiem. Ofiary ponosimy 
wszyscy i w mojej ocenie sprawiedliwie. Wiem, że nastąpił wzrost, ale ten wzrost był 
dopasowaniem do udziału innych społeczności gminy ciężarów użytkowych. Tak to 
wygląda jeśli się przeprowadzi tą analizę to  tak to jest. Czy porównując się do innych 
gmin robimy to w sposób trafiony, wcale nie to nic nie daje, proszę mi wierzyć to nic nie 
daje. Często słyszę i przykro mi słyszeć ale z wójtem Tamasem z gminy Białośliwie 
rozmawiam i mówi tak. Tutaj w tej twojej gminie opowiadają, że my Bóg wie co robimy, 
ale my mamy drogę krajową, drogi powiatowe więcej od was i mamy kilka dróg więc co 
robimy - ulice. Proszę się temu przyjrzeć, a proszę państwa dlaczego tworzyliśmy tą 
gminę. Dlatego że nam było źle, dlatego że nam się działa krzywda. Jeżeli pochłoniemy 
te środki, które możemy wziąć z Unii, będziemy na wierzchu, będzie nam przez kilka lat 
ciężko, ale będziemy na wierzchu. Inaczej proszę nie liczyć na siłownie wiatrowe, proszę 
nie liczyć na biogazownie, proszę nie liczyć. Bo każdy z was utopi się w ściekach, w 
odpadach, w odpadach komunalnych. Tak to jest dzisiaj ta egzekucja jest taka delikatna. 
Poza tym jest inna materia tutaj poruszona i musze się do tego odnieść, apeluje proszę 
porządkować  swoje dokumenty związane z kupnem nieruchomości. Prawie dwa lata 
prowadziliśmy procedurę z jednym panem który zarzucał nam  naruszenie prawa, 
odwoływał się  do SKO nie raz chyba. A my odpowiadaliśmy, my w dokumentach tak jak 
mamy inaczej nie jest my na podstawie tego naliczamy podatek. Ulgą dla mnie było 
kiedy przyszedł do gabinetu i powiedział przepraszam wina jest po mojej stronie. Ja nie 
dopełniłem, nie wprowadziłem, nie spowodowałem zmian w zakresie klasyfikacji 
nieruchomości. Budynki są wpisane w ewidencji geodezyjnej, budynki na mapach 
geodezyjnych też. Rola pokazuje się rola, gospodarstwo rolne, wiadomo rola. Jeżeli 
nieruchomość zabudowana jest tym bardziej niepotrzebna, to trzeba coś z tym zrobić, bo 
od tego trzeba płacić taki jest przepis. Proszę zauważyć, że w 2008 roku zaczęły znikać 
niepotrzebne szopki, niepotrzebne chlewiki. Też nam o to chodziło, zaczęło się trochę 
porządkować. Proszę Państwa niewątpliwie macie racje, ja rozumiem ten ból, bo ja tez 
byłem na waszym miejscu, ja tez płaciłem. Uważałem że Rada Gminy podjęła uchwałę o 
takiej stawce, no cóż. Traktowałem to jako moja sprawa. Niewątpliwie tą rację macie, ale 
jest jeszcze druga racja, racja gminy. Dziękuję bardzo.  

Przewodnicz ąca Rady Gminy-  Dziękuję bardzo, pani Gapińska w kolejności.                        

Gapińska- Ja rozumiem te problemy finansowe bo każdy przedsiębiorca ma raty 
podobne, może troszeczkę mniejsze. Teraz Pan Wójt tu mówi, że te podatki muszą być 
utrzymane na tak wysokim poziomie, ale ja pracuję zamierzam to przekazać synom. 
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Synowie mówią my tego nie chcemy, a jak już to opchną to innym i w takim gmina na 
tym zyska. Jeżeli następne pokolenie nie chce tutaj zakładać działalności, nie chce jej 
rozwijać, czy to będzie rozwojowo dla gminy? czy to będzie upadek gminy? bo my 
powinniśmy stworzyć miejsca pracy dla tej ludności, zapewnić tu zakładanie 
przedsiębiorstw. A nie ze ci młodzi mówią na wstępie - my tego nie chcemy , mnie to 
przeraża. Mam jeszcze jeden postulat ja rozumiem, że naliczacie od metra, ale zwrócicie 
uwagę, że ja nie prowadzę działalności obrabiania złota czy diamentów, że mi wystarcza 
metr na metr i jeden pracownik, wówczas mogę mu  płacić 500 zł. Ale ja obrabiam 
drewno, tamci obrabiają metal, stale. My potrzebujemy dużej powierzchni. W związku z 
tym tak wysokie stawki, że rentowność naszych zakładów jest tak mała, jest dla nas 
zabójcza. Rozumiem że oczyszczalnia będzie służyła gminie itd., ale zakłady które nie 
zachęcimy by powstały, też będą służyły gminie. Trzeba znaleźć na to jakiś środek, 
może trzeba poszukać oszczędności jeszcze gdzieś indziej. 

Przewodnicz ąca Rady Gminy- Dziękuję bardzo. Pan Martowłos był pierwszy czy Pan 
Ochyra? Proszę bardzo Pan Ochyra. 

Ochyra - ja chciałem dołączyć kontynuując dalszą część tej rozmowy i odpowiadając i 
uświadamiając wszystkim Państwu pewną rzecz, bo Pani Przewodnicząca wspomniała, 
że w 2006 roku jedna z firm miała podatek umorzony 60 tysięcy -tą firmą była firma 
APANA. APANA przyszła tutaj na ten teren min. że w tym okresie rada gminy podjęła 
pewne kierunki, które sprzyjały perspektywie tej gminy. Było to jeszcze niedomówienie, 
bo mieliśmy w rozmowach ustnych umowę, że będziemy zwolnieni na okres  trzech lat. 
My przyszliśmy tu w trakcie roku i przenosząc firmę z Nakła tutaj, miedzy innymi 
przyszliśmy tu, a nie do Osieka. Uwzględnialiśmy również rzecz jeszcze jedną- 
sugerowaliśmy się sentymentem itd. patrząc na to wszystko odpowiadając jeszcze dwa 
słowa Panu Wójtowi. Panie Wójcie kandydując na to , zdawał Pan sobie sprawę że nie 
jest to łatwy chleb. W wielu spotkaniach  z Panem, mówił Pan o tych pieczątkach, ja 
nawiązuję do tego, żeby pewne rzeczy znać. Te firmy które są związane z tymi 
pieczątkami są związane, deklarują pomoc. Każdą pomoc trzeba szukać wśród nas tutaj 
wszystkich, żeby te pieniądze ściągnąć z zewnątrz, a własne środki przeznaczyć między 
innymi  na tę oczyszczalnię, a nie ciągnąć na rachunek własny. 

Przewodnicz ąca Rady Gminy-  Dziękuję bardzo, Pan Szuty -proszę bardzo. 

Szuty- Ja mam w dwóch miejscowościach Grabionnie i Brzostowie. Zima jaka była taka 
była, ja w tym roku przez cztery miesiące nie mogłem dojechać osobowym ,a co dopiero 
jeśli chciałem  jakiś budulec przywieźć, za to też musiałem płacić.Ja tam wtedy nic nie 
robiłem, jednego dwóch ludzi przerzucić tu. Nie miałem możliwości bo nie miałem 
dojazdu, ja mieszkam na wybudowaniu. Ja wrzucę taką uwagę, gdzieś wyjścia trzeba 
szukać. Przykładowo miałem 9 ludzi zwolniłem mam 6. Posiadam samochody ciężarowe, 
ale po co mi samochody jak ja nie mam możliwości dojazdu, bo to wszystko wiąże się 
jedno z drugim, płacę cztery tysiące podatku to są duże  pieniądze…….po mi 
samochody ciężarowe. Ja jako emeryt chciałbym zaapelować ….bo już nie idzie 
wytrzymać. Zima nas dobiła wszystkich rzemieślników wiadoma rzecz …… ja myślę 
przespać dać  nam żyć, a my będziemy …..zlikwidować wszystkie firmy…. tak będzie 
najlepiej. dziękuję  
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Przewodnicz ąca Rady Gminy- Dziękuję bardzo, tu Pan chyba był pierwszy, nie wiem 
jak Pan się nazywa.  

Ptak-Grabówno- ja chciałem rozpocząć działalność na Okalińcu po Andrzeju Barczaku, 
ale ze względu na  taki duży haracz na takie podatki do płacenia, to mi wyjdzie prawie 
1000 zł. miesięcznie. Nie jestem wstanie tego utrzymać, to mnie na to nie stać i  chyba 
będę szukać działalności w innej gminie. 

Przewodnicz ąca Rady Gminy- dziękuję, Pan Martowłos, proszę bardzo.  

Martowłos- ja tak krótko chciałbym się odnieść. Gmina będzie rozwojowa tylko wtedy 
jeżeli dojdą działki budowlane i działki budowlane powinny być w miarę tanie. Tak jak 
Pan Wójt mówił, będziemy mieli taki kawałeczek rury, jeżeli będziemy mieli dużo działek 
budowlanych. Ktoś przyjdzie z zewnątrz. Będzie zakładał działalność gospodarczą kupi 
sobie działkę. Przykładem jest Budzyń który pewno nie ma takich problemów wystarczy 
popatrzeć jakie tam są szkoły, jakie ma drogi. Tam jest bardzo duża ochrona rzemiosła. 
Więc jeżeli my nie mamy działek budowlanych a działka budowlana wiąże się z tym, że 
jak 20 ludzi przyjdzie z zewnątrz, to może jeden coś z nich wymyśli. Ale tutaj jesteśmy w 
tym samym gronie. Jest taka stagnacja, czekamy na niewiadomo na co. Można 
porównać na koniec radnych który stoi na drabinie i już do połowy tą gałąź podcina. Tak 
jak tu kolega mówił, prawdopodobnie nie przyjdzie tutaj, koleżanka mówi że zostawi i ja 
się też zastanawiam czy moje dziecko będzie prowadziło tą działalność. Te budynki po 
prostu zostaną oddamy gminie, tak jak zrobił to pan Malita. Gmina będzie naliczała, 
naliczała, naliczała, później oni nam to  sprzedali. Zapłacili nasze pieniądze do Gminy. 
Gmina się rozliczyła, nie ma Spółdzielni Kółek Rolniczych. W Szamocinie jest 
Spółdzielnia Kółek Rolniczych działa, dziękuję. 

Przewodnicz ąca Rady Gminy- Dziękuję bardzo, Pan Stepnowski, proszę bardzo. 

Stepnowski- ......cały czas o pomocy wzajemnej, mówię o sobie, ale sądzę, że i 
pozostali też. Są dożynki, są biesiady, są wszelkiego rodzaju imprezy obojętnie jakie. 
Mam pytanie, czy do któregoś z nas żeście się zwrócili ktoś powiedział nie dostaniecie. 
My tez w jakiś sposób staramy się pomóc. Obojętnie jakby to nie było, jedni mniej, jedni 
więcej a nie można od razu wyłączyć, 22 procent podnieść to jest troszeczkę nie tak, 
dziękuję. 
 
Przewodnicz ąca Rady Gminy – Dziękuję bardzo, czy jeszcze ktoś? Proszę bardzo. 
Jagodzi ński - k ażdy może powiedzieć o sobie i jest to łatwiej mówić. J nawet we 
własnym zakresie  nawet muszę sobie zrobić drogę, ja prowadzę taką działalność że do 
mnie  klient musi trafić, wszyscy się znamy, ja na ta chwilę jestem już od konkurencji 
droższy i będę, dojechać do mnie nie idzie. Ja wiem teraz wyrzucam, ale pałeczkę 
odbijamy w tej chwili…ale tak z naszej strony wygląda, a ceny idą w górę. Co zrobię ?, 
zwolnię tego pracownika, zostawię sobie jeden garaż, zostawię sobie tę działalności 
które przynoszą mi największy dochód …i tak to będzie działać. Sprzedam kawałek 
działki, rolnikowi, albo komuś…część budynków wyburzę, zostawię jakąś klitkę dla 
siebie. Do tego dojdzie taka przyszłość, Mnie inaczej nie stać, ja mogę podać jak tu 
wygląda konkurencja w gminie, bo ja to widzę, ale nie chcę tego robić., bo nie tędy 
droga. 
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Przewodnicz ąca Rady Gminy  – I to nie ten temat i nie to miejsce.  
 

Martowłos- Ja tu jeszcze pokrótce, Warszawa akurat płaci te 20,51 w całej Polsce. 
Niedawno byłem w Poznaniu to wiem ile płacą za dzierżawę, bo takie garaże wie pan co 
ok. 20 zł. za metr miesięcznie. W Warszawie  na przykład dziesięciu ludzi potrafi 
pracować w takim zakładzie. My mając powierzchnię składujemy materiały w naszym 
przypadku są to pręty trzy metry. W Warszawie składają pręty o,  w ten sposób…, 
dlatego, dlaczego jest u nas drożej to mogę w taki obrazowy sposób dlaczego są niższe 
stawki w Pile, czy Poznaniu w taki prosty sposób zobrazować. Nasze dzieci chodzą do 
szkoły no i moje chodzi do technikum. Musi dojeżdżać do szkoły do Piły. Więc mamy 
koszty z dojazdem, dziecko się męczy, w tej Pile sie uczy. Mieszkanie jest droższe i 
wiem dlaczego, jest łatwiej. Kończy szkołę w Pile, idzie do Poznania, więc wynajmujemy 
tam jakieś lokum, czy akademik. Dlaczego mieszkanie jest droższe w Poznaniu niż w 
Pile, wiadomo dlaczego.    

Przewodnicz ąca Rady Gminy- Dziękuję bardzo, czy jeszcze ktoś zainteresowany 
chciałby coś.  

Martowłos -  Pani Przewodnicząca my byśmy mogli dużo jeszcze mówić i swoje racje 
przedstawiać ale nie chcemy doprowadzić do tego, że Pani powie....... 
Przewodnicz ąca Rady Gminy-  nie, ja tego Panu nie powiem, nie mam prawa tego 
Panu powiedzieć, rzecz w tym, że tak jak mówiłam, bo sprawdziłam to prawnie jeszcze 
raz apeluję do Rady, o przygotowanie projektu uchwały i przedłożeniu tak jak, nie będę 
już się tak zagłębiała. Bo każdy radny statut zna, bo sam podnosił rękę i sam go ustalał, 
co kto ma inicjatywę uchwałodawczą itd. tylko w odpowiednim terminie żebym ja to 
mogła wprowadzić do porządku obrad, a nie tak żeby ja znowu na sesji, żeby ktoś chciał 
uchwałę, bo  wtedy trzeba będzie przerwać sesję i w Komisjach pracować nad treścią 
uchwały, a tak to zrobią Komisje w ramach swoich prac komisyjnych. Czyli na dzisiaj tyle 
chyba że jeśli chce ktoś dołożyć. Pani skarbnik chce coś dołożyć… 

Skarbnik Gminy- uchwalając stawkę podatkową trzeba mieć też na uwadze tu w 
stosunku radnych i również do mieszkańców że trzeba zrezygnować z jakiegoś wydatku i 
ten kto zainicjuje taki wniosek to proszę o przygotowanie takiej propozycji .......... 

Przewodnicz ąca Rady Gminy-  ....wy swoim prawem się rządzicie i my też. 

Skarbnik Gminy- zgodnie z ustawą. 

Pani Przewodnicz ąca Rady Gminy  -myślałam że to pan się śmieje zemnie. 

Ochyra -  nie ja się śmieję z tego co Pani skarbnik powiedziała, to jest osoba która min. 
musi wskazać radzie ........od tego jest Pani skarbnik.  

Skarbnik Gminy- nie ja tu jestem od poszukiwania pewnych możliwości, ale radny który 
obniża.........nie!,nie! 

Ochyra - ....... Pani za to bierze pieniądze! 
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Martowłos - my zjadajmy te złote jajka, nie zjadajmy całej kury. Niech ona zostanie na 
następny rok, może na następne pokolenia .......Ja rozmawiałem z kolegami jak te stawki 
weszły to dzwonili tutaj… naprawdę żartujesz ?takie stawki macie? śmiali się z nas. 

Przewodnicz ąca Rady Gminy - a ja jeżeli można to moje prywatne spostrzeżenie, 
troszeczkę proszę nie odbierać jako jakiś zarzut ale troszeczkę się za późno się Państwo 
obudziliście, bo podatki były ustalone 30 września, na etapie projektu budżetu jest 
zupełnie inna sprawa. Tak obudzili się rolnicy w 2008 roku kiedy mieliśmy ustalić podatek 
rolny na 2009 - obudzili się. Ale na zebraniach sołeckich, bo to nie jest tak że to się 
działo pod płaszczykiem, pod kloszem. Były zebrania sołeckie na których Pan Wójt jest 
zobligowany w ustawie o samorządzie gminnym przedstawił ja nie wiem jak było na 
innych zebraniach, podejrzewam że nic się nie działo bo do nas nic nie dotarło a w 
Miasteczku nikt nie zapytał jak Pani skarbnik interpretowała-  Proszę państwa takie 
mamy dochody, takie wydatki, taki deficyt., chcemy zrobić to, to, to, nikt nie zapytał-   
proszę panią jestem przedsiębiorcą i jakie przewidzieliście podatki tej akurat puli - nikt 
nie zapytał!........ ale nie taka zasada, nie będziemy się przekrzykiwać na zachodzie jest 
tak, mamy prawo nie znać prawa to jest nasza obrona........w Polsce musimy swoje 
prawo znać, bo nieznajomość szkodzi nam, póki co - tak jest.  

… ale wszyscy jesteśmy ludźmi. 

Przewodnicz ąca Rady Gminy- wszyscy ok., my też ....... waszymi przedstawicielami na 
dodatek. 

Martowłos -  my to robimy dla dobra gminy… ale ekonomia dla nas jest nieubłagana. 
Jeżeli będziemy za drogo produkować, a konkurencję naprawdę mamy przynajmniej w 
mojej branży gdzie każdy grosik się liczy. No to nie będę w stanie przedstawić kalkulacji 
takiej…… mój pracownik prawie każdy jest obciążony kwota ponad 1000 zł. z tytułu 
podatku do gminy. 
Przewodnicz ąca Rady Gminy- łącznie? ...... no ma Pan tam swoje wyliczenia ja nie 
będę tu Panu polemizować, bo chcę Panu powiedzieć, że jeśli chodzi akurat tu o pana 
produkcję to jest mi ona na tyle bliska, że ja, że ja z wykształcenia jestem magistrem 
techniki, także mam rozeznanie o procesach technologicznych, ale mnie to przekonuje, 
ale proszę zrozumieć, że my musimy patrzeć na dobro całej gminy. Dziękujemy za to że 
żeście Państwo się  z apelem  zwrócili do Rady. Teraz wszystko w rękach Rady.  
Wójt Karol Jagodzi ński -  ale jest jeszcze jedna sprawa której nie chciałem podnosić. 
Ale proszę państwa ja chcę jeszcze raz przypomnieć, że jest to czas, wyjątkowy i jedyny, 
niepowtarzalny jako szansa dla naszej gminy 13 rok kończy wszystko,nie będzie 
środków unijnych na wsparcie infrastrukturalne. Będzie wsparcie dla przedsiębiorstw, 
będzie wsparcie dla aktywności zawodowej. Tu już pieniędzy nie będzie. Czyli to co 
zostawimy po roku 13, tak będzie. Także tu jest nawiązaniem do kury, do tych jaj. To jest 
takim nawiązaniem. Proszę Państwa ja apeluję- to już jest ostatnia szansa, a dzisiaj jest 
jeśli chodzi o ten projekt. Przy tym wszystkim proszę pamiętać jeszcze o jednej rzeczy. 
My negocjujemy bo to nie jest tak że rada gminy podjęła uchwałę, przyklasnęła to co wójt 
zaproponował, tak myśmy to dyskutowali, analizowali. Dopasowywali do zaplanowanych 
przedsięwzięć inwestycyjnych i zawsze musieliśmy się liczyć, na każdym etapie z tym, 
że każdy z tych podatków mógł zostać wzruszony. Tylko niestety poza gminą, to nikt z 
podatnikiem, z ciężarami skarbowymi nie dyskutuje. Proszę zobaczyć każdy jeden z tych 
podatków, faktem jest że my mamy też odpisy od podatku dochodowego i dobrze jest 
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gdy nasi mieszkańcy dobrze zarabiają i mają pracę, tylko później wszystko od nas 
zależy. Więc gdyby ta stawka została wprowadzana w tej skali w 2008- 2007, na pewno 
Państwo byście tak tego nie odczuli i nie odnosili, bo byłaby jakaś koniunktura. Niewielka 
ale ona była. To się odczuwało w budżecie, to się odczuwało w dochodach 
mieszkańców. Mało tego na tych dochodach to my na ten rok budżetowy to my żeśmy 
stracili, bo znaleźliśmy się w drugiej grupie podatkowej, wyższej. Subwencje się obcina w 
pierwszym etapie, ona w przeliczeniu była niższa i teraz się ją obcięło bo nam się 
jeszczę parę dzieci ubyło, jesteśmy do tyłu. Jak się ratować w takiej sytuacji? Uważałem, 
że te słowa muszę jeszcze uzupełnić, dziękuję.  

Przewodnicz ąca Rady Gminy – dziękuję bardzo, jeszcze są, bardzo proszę. 

Stepnowski - szukamy tych pieniążków a jesteśmy przedsiębiorcami. Może się uda 
inaczej, może udostępnicie Państwo nam ten budżet szczegółowy, może któryś z nas 
coś wymyśli gdzie są te rezerwy, także jest coś takiego.    

Przewodnicz ąca Rady Gminy  – ale przepraszam bardzo Panie Stepnowski. 
Gospodarka finansowa gminy jest jawna i Pan w każdej chwili ma prawo o to co pan się 
interesuje… 

Przewodnicz ąca Rady Gminy –  budżet jest opublikowany na BIP.  

Skarbnik Gminy- j a również nie uchylam się od szukania możliwości. Ja również 
szukam to prawie codziennie, analizując. 

Przewodnicz ąca Rady Gminy-  jest możliwość wzięcia udziału w komisjach, jak to 
pisałam, w sesjach… 

Ochyra - Ja chciałem zapytam jedną rzecz Pani Przewodnicząca. Gdzie ten budżet 
opublikowany możemy szukać, bo ja przeglądałem protokoły z rady gminy to są tylko do 
grudnia roku 2009,  co dalej? , nie wiem. Czy nie umiemy w internecie szukać? 

Sekretarz - w  BIP Pan szukał? 

Ochyra - d okładnie w BIP szukałem. Temat sesje, protokoły, ostatnia jest z grudnia 
2009. 

Sekretarz Gminy - ale na każdej sesji... 

Ochyra - a le jeszcze ostatnie słowo. Gdzie to mogę szukać? 

Przewodnicz ąca Rady Gminy - No przecież  Pani Sekretarz odpowiada... 

Sekretarz Gminy - jest strona Biuletynu Informacji Publicznej Gminy Miasteczko 
Krajeńskie. To jest miasteczko.kraj.nowoczesnagmina.pl i tam są nie tylko protokoły z 
sesji. Wiadomo, że na każdej sesji zapadają uchwały, są podejmowane uchwały i każda 
uchwała jest publikowana. Pod zakładką ........ Akurat budżetowe sprawy są w dwóch 
miejscach publikowane. Zarówno tam gdzie uchwały i drugie miejsce to są finanse 
gminy. W dwóch miejscach można znaleźć, zarówno jakby się szukało kolejno 
chronologicznie uchwał podejmowanych, w zakładce uchwały ale także w zakładce 
finanse gminy.  
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Saturska- ...... że jest uchwała budżetowa a potem są zmiany do budżetu i już ta 
uchwała w takim samym brzmieniu nie występuje tylko zmiany. 
Skarbnik - opinie Regionalnej Izby i od tego również sprawozdania są. 

Ochyra -  .... na jakie działy i to co kolega mówił to nas interesuje i te są publikowane 
bez ... 

Przewodnicz ąca Rady Gminy - czy to wystarczająca odpowiedź? dziękuję bardzo, czy 
są jeszcze jakieś pytania? Więc jeszcze raz z mojej strony mogę zapewnić że oczekuję 
od, to co państwu mówiłam, złożyłam wniosek i na bieżąco udzielę odpowiedzi. Bo 
problem nie został rozwiązany prawnie jest możliwość, ale póki co jest tak jak jest. Także 
jeżeli Państwo nie macie więcej pytań, dziękuję bardzo, a dla pozostałych ogłaszam bo 
to jest już dwie godziny - dziesięć minut przerwy.”(…)   

Ad.7 i 21  

Wójt Gminy przedstawił wszystkie zarządzenia jakie zostały wydane w okresie 
międzysesyjnym. Poinformował, że brał udział w spotkaniach w Poznaniu na temat 
gospodarki odpadami, w posiedzeniu Stowarzyszenia Gmin Wielkopolskich na temat 
odpowiedzialności gmin za padlinę zwierząt bezdomnych i gospodarskich itp. Oznajmił, 
ze zakończył się przetarg na wyłonienie wykonawcy na remont świetlicy w Brzostowie, 
wspomniał o zebraniach wiejskich i podziękował radnym za uczestnictwo w nich. 
Powiedział, ze przygotowujemy dokumentacje na termomodernizację Domu Kultury w 
Miasteczku Krajeńskim, jutro ma się odbyć odbiór drogi do Solnówka, zaprosił 
wszystkich na Biesiadę Krajeńską oraz zjazd przedstawicieli samorządów z obszaru 
Krajny. 

Radna Grembowska zapytała o przeznaczenie pomieszczeń po gabinecie 
okulistycznym. 

Wójt odpowiedział, ze sprawa jest aktualna, podmiot, który się zgłosił jest w trakcie prac 
adaptacyjnych tych pomieszczeń, z tym, ze jedno z nich się nie nadaje, ale wszystko jest 
na dobrej drodze. W sprawie „Świetlicy pod chmurką” powiedział, że sprawa jest w toku, 
ale procedury trochę muszą potrwać, to dofinansowanie jest możliwe i zadanie tak jak 
było zapowiadane, tak będzie realizowane. Jeśli chodzi o ustawienie toalet to jest taka 
potrzeba, ale trzeba to przeanalizować finansowo i przyjmuje ten wniosek o realizacji. 

Ad.8.  

Chmielicki  zapewnił wszystkich, że w sprawie naszej inwestycji wszystkie dokumenty są 
uzyskane, dokonujemy cały czas weryfikacji studium wykonalności. Mamy informacje, ze 
nasz projekt nie spełnia wymogu współczynnika koncentracji liczby mieszkańców na 
jeden metr instalacji kanalizacyjnej, dlatego musimy zrealizować kolektor tłoczny z 
własnych środków, wyłączając z zadania na ten rok Brzostowo-Marjanowo i ul. szkolna 
do realizacji w późniejszym terminie tj. na lata 2013. Realizacja tej inwestycji może się 
przesunąć nawet o pół roku. 
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Ad.9.  

Wójt Gminy poinformował, że złożył wniosek o odroczenie płatności kar przez Gminę. 
Mamy pewne niedociągnięcia w sprawie czystości odprowadzanych wód do środowiska, 
choć staramy się zachować jak najlepsze parametry. Zdajemy sobie sprawę ze swojej 
sytuacji w tym względzie i jak wygląda sprawa zbiorników bezodpływowych. Dziś już 
wiemy, że od kontroli nie uciekniemy. Jeśli chodzi o uzdatnianie wody to parametry się 
poprawiły. 

Ad.10.  

Sekretarz Gminy M. Góra  przedstawiła konieczność wypłacenia wyrównań do 
wynagrodzeń dla nauczycieli za rok 2009r. zgodnie z zapisem w Karcie Nauczyciela. 

Przewodnicz ąca Komisji Rewizyjnej J. Ozimek przedstawiła wnioski  z 
przeprowadzonej kontroli funduszy nagród w jednostkach organizacyjnych Gminy 
Miasteczko Krajeńskie. 

Ad.11.  

Przewodnicz ąca Rady przedstawiła tor rozpatrywania przez Radę sprawę skargi Pani J. 
Herdzik  na dyrektora Zespołu Szkół w Miasteczku Krajeńskim. 

Przewodnicz ąca Komisji Rewizyjnej J. Ozimek  odczytała uzasadnienie do projektu 
uchwały w sprawie tej skargi. 

Herdzik Jolanta  jeszcze raz pokrótce przypomniała przebieg swojej sprawy oraz 
krzywdę jakiej doznała. 

Marzanna Bo ć- Ochyra  przedstawiła swoja rację i uzasadnienie swojego postępowania 
i jednocześnie poinformowała, że na podstawie pisma Pani Herdzik, dokonała zmiany 
kodu rejestracji  zleceniobiorcy w ZUS. To powinno sprawić, ze roszczenie Pani Herdzik 
zostanie zaspokojone. 

Przewodnicz ąca Pawlak odczytała treść projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia 
skargi na Dyrektora Zespołu Szkół w Miasteczku Krajeńskim. 

Glosowanie: 5 głosów „za” , 5 głosów „się wstrzymał” na 10 obecnych radnych 

Ad.12  

Przewodnicz ąca Rady  odczytała treść projektu uchwały w sprawie określenia górnych 
stawek opłat poniesionych przez właścicieli nieruchomości, za usługi odbierania 
odpadów od właścicieli nieruchomości za usługi odbierania odpadów komunalnych, oraz 
opróżniania zbiorników bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych. I stwierdziła, 
ze projekt ten był szczegółowo omawiany na komisjach, poza tym uzasadnienie do 
projektu wyjaśnia wszystko szczegółowo. 

Glosowanie: 10 głosów „za” , na 10 obecnych radnych. 
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Ad.13.  

Sekretarz Gminy - w sposób wyczerpujący przedstawiła sens uchwały w sprawie 
wymagań jakiej powinien spełniać przedsiębiorca ubiegający się o uzyskanie zezwolenia 
na świadczenie usług w zakresie odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości lub 
opróżnienia zbiorników bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych na terenie 
Gminy Miasteczko Krajeńskie. Powiedziała, że zmieniły się przepisy prawne w związku z 
tym Rada Gminy po prostu ma określić jakie wymagania powinien spełniać 
przedsiębiorca. Te wymagania są po prostu, tylko w tym zakresie które ustawa po prostu 
ustawa tutaj wymaga. 

Glosowanie: 10 głosów „za” , na 10 obecnych radnych. 

Ad.14. 

Pani Sekretarz Gminy  – wyjaśniła potrzebę podjęcia chwały  w sprawie wyodrębnienia 
funduszy sołeckich i powiedziała, ze odbyły się zebrania wiejskie i na każdym zebraniu 
wiejskim pan wójt po prostu też  przedstawiał tą sprawę funduszu sołeckiego. Mówiono o 
tym zapewne o funduszu który będzie realizowany w 2010 roku. Ale tez o tym fakcie że 
teraz nadchodzi czas by rada gminy podjęła uchwałę czy przystępuje się czy nie. Czyli 
były z tego co pan wójt przekazał na wszystkich sołectwach wnioski na tak. Ze chcą dalej 
z tego funduszu sołeckiego dalej, żeby jednak te chociaż niewielkie pieniądze ale 
rozporządzać, jak dane sołectwo ma zamiar. 

Przewodnicząca Rady odczytała treść projektu. 

Glosowanie: 10 głosów „za” , na 10 obecnych radnych. 

Ad.15. 

Na temat zmian w statutach sołectw także dyskutowano na komisjach, ale jeszcze 
Sekretarz Gminy dodała, że każda zmiana statutu sołectwa musi być konsultowana z 
mieszkańcami. Nie znaczy się że ma być wydawana opinia tej społeczności o tym że ona 
jest za czy przeciw ale musi zostać ta społeczność powiadomiona o zmianach w 
funduszu sołeckim. Tej zmiany dokonaliśmy, macie państwo po prostu dokonać w dziale 
dotyczącym gospodarki finansowej i zostało to zapisane tak, żeby można byłoby właśnie 
korzystać z  tego funduszu sołeckiego. Czyli tak zostały te przepisy zredagowane by nie 
było przeszkodą do wykorzystania funduszu sołeckiego, dziękuję. 

Przewodnicząca Rady odczytała treść projektu. 

Glosowanie: 10 głosów „za” , na 10 obecnych radnych. 

Ad.16. 

W sprawie podjęcia uchwały w sprawie udzielania bonifikat od cen sprzedaży lokali 
mieszkalnych stanowiących własność Gminy Miasteczko Krajeńskie sprzedawanych na 
rzecz innych najemców  Sekretarz Gminy - wyjaśniła, że ta uchwała, gdybyście państwo 
nie podjęli takiej uchwały to najemcy mieszkań komunalnych, którzy chcą wykupić lokali 
których zamieszkiwali, płacili wysokie ceny. Wiemy że w poprzednim stanie prawnym tez 
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funkcjonowała uchwała na podstawie których też były takie bonifikaty i tez były one na 
poziomie porównywalnym z tym co się teraz proponuje w tej uchwale. Gdyby nie byłoby 
uchwały, każda jedna sprzedaż podejmowana musiała by być uchwałą rady gminy. Czyli 
jednostkowo, wniosek za każdym razem uchwałą rady gminy gdyby po prostu 
zastosować bonifikaty. 

Radny Banasik  zapytał czy w Grabownie działki przeznaczone do sprzedaży tez zostały 
podzielone? 

Sekretarz potwierdziła, że z wyjaśnień jakie uzyskała od pani Baron, wynika że jest 
podział tam jest wydzielona działka o powierzchni 23 ary.. Sprzedaży podlega tylko 
budynek. Obecnie tę działkę dzierżawi pani Frońska, ona jest w dzierżawie. Ale ona jest 
wydzielona i będzie przeznaczona do sprzedaży.  
tak. 

Głosowanie: 10 głosów „za” , na 10 obecnych radnych. 

Ad.17. 

W sprawie podjęcia uchwały  w sprawie określenie szczegółowych zasad i trybu 
umarzania, odraczania lub rozkładania na raty należności pieniężnych mający charakter 
cywilno prawny przypadający Gminie Miasteczko Krajeńskie oraz jej jednostkom 
organizacyjnym Skarbnik Gminy  wyjaśniła, że chodzi o należności  umów 
cywilnoprawnych, czyli w przeniesieniu na nasz budżet chodzi o czynsze i opłaty za 
wodę ścieki . W przypadku jeżeli chodzi o należności podatkowe podlega to procedurze 
ordynacji podatkowej i ta uchwała określa szczegóły zasady tryby odraczania, umarzania 
i rozkładania na raty takiej należności pieniężnej które mają charakter cywilnoprawny 
czyli na podstawie umów cywilnoprawnych. W związku z tym wymagana jest by wójt 
ewentualnie czy kierownik jednostki, mógł podjąć decyzję o odroczeniu czy o rozłożeniu 
na raty, czy względnie w przypadkach określonych ustawą o umorzeniu to musi mieć 
taką uchwałę rady  żeby móc odnieść się do podjęcia decyzji. Oprócz tego pani sekretarz 
również wspominała na komisjach. Paragraf 6, jest w stosunku do dłużników będącymi 
przedsiębiorcami stosowanie umorzeń odroczeń terminu spłaty lub rozkładania na raty 
należności stanowi pomoc publiczną i odbywać się będzie w ramach pomocy z 
uwzględnieniem warunków określonych w rozporządzeniu komisji numer 1998 z 15 
grudnia 2009. Ale to dotyczy tylko umów cywilnoprawnych. Nie mówi opłaty za wodę 
czynsze to co zawiera umowa między dwoma podmiotami.  

Głosowanie: 10 głosów „za” , na 10 obecnych radnych. 

Ad.18. 

Skarbnik Gminy  odczytała projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej 
Powiatowi Pilskiemu w 2010 roku. Uchyla się uchwałę ta która była podjęta 28 grudnia 
2009 dotycząca w tej samej sprawie. Zmniejszyła się kwota udzielenia pomocy 
finansowej do kwoty 270434 zł. z przeznaczeniem na dofinansowanie zadania budowa 
ścieżki rowerowej wraz z oświetleniem przy drodze powiatowej na odcinku Brzostowo 
Miasteczko Krajeńskie i to jest kwota dotacji do przekazania w tym roku na realizację 
tego zadania. 
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Głosowanie: 10 głosów „za” , na 10 obecnych radnych. 

Ad.19. 

Sekretarz Gminy- Jeżeli tutaj gwoli wyjaśnienia możemy zawrzeć umowę do trzech lat 
ale jak Państwo podjęliście uchwałę dotyczy to firmy Pascom, która w Urzędzie Gminy 
dzierżawi metr kwadratowy, to jest miejsce na wywieszenie takiej skrzynki z tymi 
wszystkimi danymi. Ta firma świadczy usługi na dostarczania internetu dla mieszkańców 
naszej gminy i to są te osoby których warunki techniczne nie pozwalają na zawarcie 
umowy z Telekomunikacją. Czyli, że mamy jeszcze takie miejsca gdzie Telekomunikacja 
nie świadczy tych usług firma Pascom od dawna świadczyła te usługi, potem część tych 
użytkowników przeszła do Telekomunikacji skorzystało z łącza, które dawała 
Telekomunikacja, ale część pozostała jeszcze w tej firmie. Innej możliwości dostarczania 
internetu nie ma. Więc tutaj prośba o podjęcie takiej uchwały, co da Wójtowi jakby 
możliwość podpisania umowy na okres do trzech lat  z tą firmą. 

Glosowanie: 10 głosów „za” , na 10 obecnych radnych. 

Ad.20. 

Skarbnik Gminy E. Jendrzejek   przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmian w 
budżecie na 2010 rok, zwracając szczególną uwagę na konieczność przekazania dotacji 
na zadania :  
 
- drogi publiczne powiatowe- zmniejszenie – 205.975 zł z tytułu dotacji celowej dla 
powiatu pilskiego na realizację zadania pn.”Budowa ścieżki rowerowej wraz z 
oświetleniem przy drodze powiatowej nr 1182P na odcinku Brzostowo- Miasteczko 
Krajeńskie” – pismo PZD.SF.I.012-17/2010 z dnia 15 lutego 2010r o zmniejszeniu kwoty 
dotacji, w związku z rozstrzygnięciem przetargu i podpisaniem umowy z wykonawcą, 
- urząd gminy – zwiększenie – 118 zł – dotacja dla Urzędu Miasta i Gminy w Wyrzysku 
(leśnik), 
- programy polityki zdrowotnej – zwiększenie – 1.000 zł (dotacja celowa na realizację 
zadani zleconego dla stowarzyszenia) 
- pozostałe zadania z zakresu kultury tj.: zwiększenie -1.000 zł dotacja celowa  na 
realizację zleconego zadania stowarzyszeniu pt.”Ocalić od zapomnienia”  
- zadania w zakresie kultury fizycznej i sportu: - zmniejszenie 2.000 zł w tym dotacja 
celowa z budżetu na dofinansowanie  zadań zleconych do realizacji  stowarzyszeniom – 
zwiększenie - w kwocie 38.000 zł oraz dotacja celowa z budżetu na dofinansowanie 
zadań zleconych do realizacji pozostałym jednostkom nie zaliczanym do sektora 
finansów publicznych – zmniejszenie – 40.000 zł. 

Ponieważ projekt był szczegółowo analizowany na komisjach radni nie wnieśli 
żadnych uwag. V-ce Przewodnicząca Grembowska odczytała w całości projekt uchwały. 

 
Głosowanie:  10 głosów „za” , na 10 obecnych radnych. 

 
Rada Gminy podjęła uchwałę Nr XXXVI/186/2010 w sprawie zmian w budżecie Gminy 
na 2010 rok. Uchwała stanowi załącznik Nr 13 do protokołu. 
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